

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၅၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914
Myanma Alinn Daily

ဘုရားဂုဏ်ကို အာရုံပြု၍
ကောင်းစွာနိုးကြား

နေ့ရောညဉ့်ပါ အမြဲမပြတ် ဘုရားဂုဏ်ကို အာရုံပြု၍ ဖြစ်သော သတိရှိသူ ဂေါတမမြတ်စွာဘုရား၏ တပည့်တို့သည် အခါခပ်သိမ်း ကောင်းစွာ နိုးကြားသောအားဖြင့် နိုးကြား ရကုန်၏။

ပက်ဏ္ဍကဝင် (ဓမ္မပဒ - ၂၉၆)

၁၃၈၆ ခုနှစ်၊ ဝါခေါင်လပြည့်ကျော် ၆ ရက်

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ် ၂၅ ရက်၊ တနင်္ဂနွေနေ့

အတွဲ (၆၃)၊ အမှတ်(၃၂၅)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျုံးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအားဖြင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့ထုတ်ကုန်လုပ်ငန်း၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များ အတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများ နှစ်နာမှုမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့် အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန်လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်။



ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်နှင့် နိုင်ငံရေးပါတီများ တွေ့ဆုံပွဲအခမ်းအနားကျင်းပစဉ်။

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်နှင့် နိုင်ငံရေးပါတီများတွေ့ဆုံပွဲ အခမ်းအနားကျင်းပ

နိုင်ငံရေးပါတီများအနေဖြင့် မိမိပါတီကို ခိုင်မာအားကောင်းသော ပါတီ၊ မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူက ယုံကြည်အားကိုးသော ပါတီဖြစ်အောင် ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော်၊ ဩဂုတ် ၂၄
ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်နှင့် မှတ်ပုံတင်ခွင့်ပြုပြီးသော နိုင်ငံရေးပါတီများ တွေ့ဆုံပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပ သည်။

အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကိုကိုက ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အနေဖြင့် ရွေးကောက်ပွဲအတွက် ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းများကို ကြိုတင် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ နိုင်ငံရေးပါတီများအနေဖြင့် လည်း မိမိတို့ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး အတွက် ဆွေးနွေးရန် တွေ့ဆုံရခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံရေးပါတီ တည်ထောင်ခွင့်နှင့် မှတ်ပုံတင်ခွင့်များကို ဥပဒေနှင့် အညီ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် စိစစ်ခွင့်ပြုပေးလျက်ရှိပြီး ယနေ့အထိ လျှောက်ထားသည့် ပါတီ ၆၇ ပါတီရှိကြောင်း၊ ယင်းပါတီများအနက် စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ * * *

အချစ်အမြော်ဖြင့်ပေး တာယာ ဟု TRISTAR

THE BEST QUALITY TYRE

ပင်လိုင်အစုစုကုန်-ရန်- ၀၁၆၀၀၀၄
 STARMART nine mile Showroom - (၉)မိုင်၊ ပြည်လမ်း၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ရန်- ၀၉ ၃၀၆၀၀၀
 KHA YAE PIN MART-မင်္ဂလာ၊ ပြည်လမ်း၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ရန်- ၀၉ ၆၀၄၄၇၅၅
 STARMART MANDALAY Wholesale- လှိုင်လမ်းနှင့်မင်းလမ်းထောင့်၊ မန္တလေးမြို့၊ ရန်- ၀၉ ၆၆၀၀၂၂၄
 STARMART Nay Pyi Taw- ရန်ကင်း- မန္တလေး လမ်းမတန်း၊ ရွာကောက်ရပ်၊ ပြည်လမ်း၊ ရန်- ၀၉ ၆၅၀၀၀၀၇

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦး Myanmar Cyber Security Challenge 2024 (အလွတ်တန်းအဆင့်) ပြိုင်ပွဲနှင့် ဆိုက်ဘာလုံခြုံရေး အသိပညာပေး ဝီဒီယိုပြိုင်ပွဲ - ၂၀၂၄ (တက္ကသိုလ်အဆင့်) ဆုပေးပွဲသို့ တက်ရောက်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၄
Myanmar Cyber Security Challenge 2024 (အလွတ်တန်းအဆင့်) ပြိုင်ပွဲနှင့် ဆိုက်ဘာလုံခြုံရေး အသိပညာပေး ဝီဒီယိုပြိုင်ပွဲ-၂၀၂၄ (တက္ကသိုလ်အဆင့်)ဆုပေးပွဲကို နံနက် ၉ နာရီက နေပြည်တော် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ရုံးအမှတ် (၂)၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦး တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြား ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။

ယင်းနောက် ဆိုက်ဘာလုံခြုံရေးအသိပညာပေး ဝီဒီယိုပြိုင်ပွဲ-၂၀၂၄(တက္ကသိုလ်အဆင့်)တွင် ဆုရရှိ သောဝီဒီယိုပိုင်ဆိုင်မှုများကို ပြသသည်။

ဂုဏ်ပြုဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်
ထို့နောက် ပထမဆုရရှိသော အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာတက္ကသိုလ်(မန္တလေး)မှ မမြတ်ရွှေစင် မှူး၊ ဒုတိယဆုရရှိသော အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာတက္ကသိုလ်(မန္တလေး)မှ မောင်ပြည့်ငြိမ်းအောင်၊ တတိယဆုရရှိသော ရန်ကုန်ကွန်ပျူတာ တက္ကသိုလ်မှ မောင်မြတ်မင်းခန့်၊ နှစ်သိမ့်ဆုရရှိသော အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာတက္ကသိုလ် (မန္တလေး) မှ မောင်ကောင်းခန့်တင်ကျော်နှင့် ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ စွမ်းရည်ဖွံ့ဖြိုးရေးဒီဂရီကောလိပ်(စစ်ကိုင်း)မှ မောင်စောဇင်လင်းထက်နှင့် အက်ဖြတ်ခိုင်အဖြစ် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသူများကို ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ဂုဏ်ပြုဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။ ယခု ဆိုက်ဘာလုံခြုံရေး အသိပညာပေး ဝီဒီယိုပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရရှိသော ဝီဒီယိုပိုင်ဆိုင်မှုကို Cyber Security Brunei က တာဝန်ယူဆောင်ရွက်သော ASEAN-JAPAN Cyber Security Awareness Video Competition 2024



တွင် မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စားပြု ယှဉ်ပြိုင်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာ အကြီးအကဲများ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများနှင့် အသင်းအုပ်ချုပ်သူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး Myanmar Cyber Security Challenge ပြိုင်ပွဲဝင်များ ယှဉ်ပြိုင်နေမှုကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ကြသည်။ (အပေါ်ပုံ)

Myanmar Cyber Security Challenge ပြိုင်ပွဲသို့ တပ်မတော်နည်းပညာတက္ကသိုလ်တိုင်းဒေသကြီးနှင့်

ပြည်နယ်အသီးသီးမှ နည်းပညာတက္ကသိုလ်များ၊ ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်များနှင့် အစိုးရစက်မှုလက်မှု သိပ္ပံများမှ အသင်း ၂၅ သင်း၊ ကျောင်းသား/ ကျောင်းသူစုစုပေါင်း ၇၅ ဦးတို့ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြကာ U_SH3LL အသင်းက ပထမ၊ mm_cyb3r_s4g3 အသင်းက ဒုတိယနှင့် Cryptoknights အသင်းက တတိယရရှိခဲ့ပြီး ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများက ဆုရရှိသူများကို ဆုများ ချီးမြှင့်ပေးအပ်ခဲ့ကြသည်။

ပြိုင်ပွဲများသို့စေလွှတ်ယှဉ်ပြိုင်လျက်ရှိ မြန်မာနိုင်ငံတွင် Myanmar Cyber Security

Challenge ပြိုင်ပွဲကို ၂၀၂၅ ခုနှစ်မှ စတင်၍ နှစ်စဉ် ကျင်းပခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါအကန့်အသတ်ကြောင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်နှင့် ၂၀၂၁ ခုနှစ်တို့တွင် ကျင်းပနိုင်ခြင်း မရှိခဲ့ရာမှ ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် ပြန်လည်ကျင်းပနိုင်ခဲ့ပြီး ယခု ၂၀၂၄ ခုနှစ်တွင် (၈) ကြိမ်မြောက် ကျင်းပနိုင်ခြင်းဖြစ်ကြောင်းနှင့် ပြိုင်ပွဲမှ အနိုင်ရထူးချွန်သူများကို အာဆီယံဒေသတွင်းနိုင်ငံများတွင် ကျင်းပပြုလုပ်သည့် ဆိုက်ဘာလုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ပြိုင်ပွဲများသို့ စေလွှတ်ယှဉ်ပြိုင်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

❖ **ရှမ်းမှူး**
မှတ်ပုံတင်ခွင့်ပြုပြီးသည့်ပတ် ၅၁ ပါတီရှိပြီး အဆိုပါ ပါတီများထဲမှ နိုင်ငံရေးပါတီ ၂ ပါတီကို မှတ်ပုံတင်ခွင့် ပယ်ဖျက်ပေးခဲ့ရာသည့်အတွက် လက်ရှိတည်ဆဲ နိုင်ငံရေးပါတီ ၄၉ ပါတီရှိပါကြောင်း၊ နိုင်ငံရေးပါတီ ၄၉ ပါတီအနက် တစ်နိုင်ငံလုံးစည်းရုံးမည့်ပါတီ ၉ ပါတီနှင့် တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်တစ်ခု အတွင်း စည်းရုံးမည့်ပါတီ ၄၀ ပါတီရှိပါကြောင်း၊ တစ်နိုင်ငံလုံးစည်းရုံးမည့်ပါတီများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်တစ်ခုအတွင်း စည်းရုံးမည့်ပါတီ များသည် နိုင်ငံရေးပါတီများ မှတ်ပုံတင်ခြင်းဥပဒေ ပုဒ်မ ၅ (စ)နှင့် ပုဒ်မ ၅ (ခ)တို့နှင့်အညီ ပါတီဝင် အင်အားနှင့် ပါတီရုံးခန်းများကို ပြည့်စုံအောင် ကြိုးစားဆောင်ရွက်ကြရန် အလေးအနက် တိုက်တွန်း လိုပါကြောင်း။

ကော်မရှင်အနေဖြင့် နိုင်ငံရေးပါတီများကို ပြဋ္ဌာန်း ထားသည့် ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ ဖြစ်စေ ရန် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်သလို နိုင်ငံရေးပါတီများ၏ လိုအပ်ချက်များကိုလည်း ဥပဒေနှင့်အညီ ကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံရေးပါတီများ အနေဖြင့် မိမိပါတီကို ခိုင်မာအားကောင်းသော ပါတီ၊ မဲဆန္ဒရပ်ပြည်သူက ယုံကြည်အားကိုးသော ပါတီ ဖြစ်အောင် ဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း ပြောကြား သည်။

ရှင်းလင်းပြောကြား
ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌက ရွေးကောက်ပွဲစနစ်ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ နိုင်ငံတော်က အခြေခံမဲစာရင်းများ ပြည့်စုံမှုနံနက်ရုံးအတွက် ပံ့ပိုးဆောင်ရွက်ပေးနေ သည့်အခြေအနေများ၊ ကော်မရှင်က အခြေခံမဲစာရင်း

များ ပြည့်စုံမှုနံနက်ရုံးအတွက် စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့်အခြေအနေများ၊ အခြေခံ မဲစာရင်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန၊ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် လူဝင်မှုကြီးကြပ် ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနတို့နှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေများနှင့် ရွေးကောက်ပွဲတွင် မဲလက်မှတ်ဖြင့်သာမက မြန်မာ အီလက်ထရောနစ်မဲစနစ်ကိုဖြင့် မဲပေးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ဆွေးနွေးတင်ပြ
ယင်းနောက် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာ သည့် နိုင်ငံရေးပါတီများက ဆွေးနွေးတင်ပြကြပြီး ကျင်းပပြုလုပ်မည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အနေဖြင့် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်

လျက်ရှိသည့်အခြေအနေများကို ကော်မရှင်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံရေးပါတီများ၏ ဆွေးနွေးတင်ပြ ချက်များအပေါ် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌက ပြန်လည်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ပြီး နိဂုံးချုပ်အမှာစကားပြောကြားသည်။

အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန၊ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် လူဝင်မှု ကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနတို့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ နိုင်ငံရေးပါတီ ၄၉ ပါတီမှ ဥက္ကဋ္ဌများ၊ ခေါင်းဆောင်များနှင့် တာဝန်ရှိ သူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ကျောက်ဆည်တက္ကသိုလ်၌ ဘာသာရပ်ပေါင်းစုံ မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေး နံရံကပ် စာစောင်ပြပွဲပြိုင်ပွဲများကျင်းပ



စဉ့်ကိုင် ဩဂုတ် ၂၄
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး စဉ့်ကိုင် ဖြို့နယ် တောမကျေးရွာရှိ ကျောက်ဆည်တက္ကသိုလ်၌ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် အထူးပြု ဘာသာရပ်ပေါင်းစုံ မူးယစ်ဆေးဝါး အန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ် ရေး နံရံကပ်စာစောင်ပြပွဲပြိုင်ပွဲကို ယမန်နေ့နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပ ရာ ကျောက်ဆည်တက္ကသိုလ်

ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာရီနီဦး၊ ဒုတိယပါမောက္ခချုပ်များ၊ ဌာန အသီးသီးမှ ဌာနမှူးများ၊ ကထိက များ၊ အထူးပြုဘာသာရပ်ပေါင်းစုံ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရ သည်။

အဆိုပါ မူးယစ်ဆေးဝါး အန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ် ရေး နံရံကပ်စာစောင်ပြပွဲ ပြိုင်ပွဲ အခမ်းအနားတွင် ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာရီနီဦးက မှာစကား ပြောကြားပြောကြားပြီး ဒုတိယ

ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာ ဒေါ်မြင့်ရီ က အမှတ်ပေးစည်းမျဉ်းများနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြား ခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ ဖိတ်ကြားထား သော အက်ဖြတ်အဖွဲ့များဖြစ်သည့် ဒုတိယပါမောက္ခချုပ်များ၊ ဌာန အသီးသီးမှ ဌာနမှူးများ၊ ကထိက များ၊ အထူးပြုဘာသာရပ်ပေါင်းစုံ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက ပြခန်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှု အက်ဖြတ်ပေးခဲ့ကြကြောင်း သိရ သည်။
ကျော်စွာ(စဉ့်ကိုင်)

နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချန်းရွာမည်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၄
နေပြည်တော်နှင့် ရန်ကုန်မြို့တို့ အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ နေရာ ကွက်ကျား မိုးထစ်ချန်းရွာမည်။ ရွာရန်ရာနှုန်းပြည့် ဖြစ်သည်။ မန္တလေးမြို့နှင့် အနီးတစ်ဝိုက် တွင် ယနေ့ နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချန်းရွာမည်။ ရွာရန်ရာနှုန်း ၈၀ ဖြစ်သည်။
မိုး/လေ

အကြိမ်(၃၀)မြောက် ပခုက္ကူစာပေဆု၊ ပခုက္ကူဦးအုံးဖေ စာကြည့်တိုက်ဆုနှင့် ပညာရည်ချွန်ဆုချီးမြှင့်ပွဲကျင်းပ

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ မိသားစုက ပခုက္ကူစာပေဆုရန်ပုံငွေသို့ ငွေကျပ် သိန်း ၁၀၀ နှင့် မြန်မာနိုင်ငံစာကြည့်တိုက်များနှင့် တပ်မတော်တပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့များလက်အောက်ရှိ စာကြည့်တိုက်များသို့ လူထုသိပ္ပံကျမ်းစာအုပ် စုစုပေါင်း ၃၀၀၀ ပေးအပ်လှူဒါန်း

ရန်ကုန်၊ ဩဂုတ် ၂၄
အကြိမ်(၃၀)မြောက် ပခုက္ကူ ဦးအုံးဖေ တည်ထောင်သော ပခုက္ကူစာပေဆု၊ ပခုက္ကူဦးအုံးဖေ စာကြည့်တိုက်ဆုနှင့် ပညာရည်ချွန် ဆုချီးမြှင့်ပွဲနှင့် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံ တော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူ ကြူလှ မိသားစုက ပခုက္ကူ စာပေဆုရန်ပုံငွေသို့ ငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀၊ မြန်မာနိုင်ငံစာကြည့်တိုက် များနှင့် တပ်မတော် တပ်ရင်း တပ်ဖွဲ့များ လက်အောက်ရှိ စာကြည့်တိုက်များသို့ လူထုသိပ္ပံ ကျမ်းစာအုပ် စုစုပေါင်း ၃၀၀၀ ပေးအပ်လှူဒါန်းသည့် အခမ်း အနားကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီက ရန်ကုန်မြို့၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ် သိမ်ဖြူလမ်းရှိ ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန စုပေါင်း ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ (ယာပုံ)



အခမ်းအနားသို့ ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း၊ ရန်ကုန်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ် ဒုတိယတိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးကြီး ထွန်းထွန်းဦး၊ ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဗိုလ်မှူးကြီး ဝင်းတင့်၊ လူမှုရေးရာဝန်ကြီး ဦးဌေးအောင်၊ မြန်မာနိုင်ငံစာရေး ဆရာအသင်း နာယကများ၊ ဥက္ကဋ္ဌ နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ပခုက္ကူ ဦးအုံးဖေစာကြည့်တိုက်ကော်မတီ ဝင်များ၊ စာပေဆုရပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ပညာ ရည်ချွန်ဆုရ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများနှင့် ဖိတ်ကြား ထားသော ဧည့်သည်တော်များ

တက်ရောက်ကြသည်။
ဦးစွာ “စာပေကဏ္ဍအတွက် တန်ဖိုးဖြတ်မရနိုင်သော ပခုက္ကူ စာပေဆု Video Clip နှင့် ပါရီ အိုလံပစ်ဖွင့်ပွဲ ပိတ်ပွဲအခမ်းအနား” Video Clip တို့ကို ပြသသည်။
အမှာစကားပြောကြား ထို့နောက် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းက အမှာစကား ပြောကြားရာတွင် ယနေ့အခမ်းအနားသည် မိမိတို့ ၏ မြန်မာစာပေပွဲပြီးတိုးတက် ရေးကို တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ အဓိကထားအထောက်အကူပြုနေ သည့် ပခုက္ကူစာပေဆု ဆုနှင်း သဘင်အခမ်းအနားဖြစ်ပါကြောင်း၊ မြန်မာစာပေ ပွဲပြီးတိုးတက်ရေး မှာ မြန်မာစာပေပညာရှင်တို့၏

ပိုင်းဝန်းကြီးပမ်းမှုများ ပါဝင်သကဲ့ သို့ စာပေပညာရှင်များကို ချီးမြှင့် သည့် နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် ပုဂ္ဂလိကစာပေဆု တည်ထောင်သူ များ၏ အားစိုက်ထုတ်မှုများက လည်း အဓိကကျပါကြောင်း၊ ပခုက္ကူဦးအုံးဖေ စာပေဆုသည် ၁၉၉၄ ခုနှစ်တွင် စတင်ခဲ့သည့် ဖြစ်သည့်အတွက် သက်တမ်းရှည် ပုဂ္ဂလိကစာပေဆုတစ်ခု ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ လွန်ခဲ့သည့် နှစ်ပေါင်း ၃၀ ကျော်၁၉၉၂ ခုနှစ်တွင် ပခုက္ကူမြို့မှ သိန်းတစ်ရာဆေးပေါင်းရုံပိုင်ရှင် ဦးအုံးဖေက စာပေရန်ပုံငွေတစ်ရပ် တည်ထောင်ရန်အတွက် ငွေကျပ် ၇၆ သိန်းနှင့် ၁၂၇၅ ကျပ်တို့ကို မတည်၍ နိုင်ငံတော်သို့ လှူဒါန်း

ခဲ့ပါကြောင်း၊ ၁၉၉၄ ခုနှစ်မှ စတင် ပြီး ဦးအုံးဖေ၏ စာပေအလှူဒါန မတည်ငွေနှင့် ပခုက္ကူ ဦးအုံးဖေ တစ်သက်တာ စာပေဆုနှင့် စာပေဆု ဘာသာရပ်လမ်းမျိုးကို စတင်ချီးမြှင့်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ယခု အခါတွင် တစ်သက်တာစာပေဆု နှင့် ဘာသာရပ်ငါးမျိုးကို ဆုချီးမြှင့် လျက်ရှိပါကြောင်း။
၎င်းမကွပ်လွန်စီက ပခုက္ကူ ဦးအုံးဖေ စာပေဆုပေးပွဲအခမ်း အနားတစ်ခုတွင် “စာပေဟာ ကျွန်တော့်ကို မြေတောင်မြောက်၊ ရေလောင်း၊ ပေါင်းသင်ပေးတဲ့ ကျေးဇူးရှင်ပါ။ ဒါကြောင့် ကိုယ့်ပိုင် ငွေတွေကို ကိုယ်ကျိုးအတွက် အသုံးမပြုဘဲ စာပေကို ကျေးဇူး ဆပ်တဲ့အနေနဲ့ စာပေဆု ပညာ

ရည်ချွန်ဆုများအတွက် လှူဒါန်း ပေးပြီး စာကြည့်တိုက်များ တည်ဆောက်လှူဒါန်းခြင်း ဖြစ်ပါ တယ်။ လမ်းမှား၊ အမြင်မှားရောက် နေတဲ့ လူတွေကိုလည်း စာဖတ် ခြင်းအားဖြင့် အမြင်မှန်ရကာ ကျွန်တော့်လို မကောင်းတဲ့ဘဝက ကောင်းတဲ့ဘဝကို ပြောင်းလဲစေ ချင်လို့ပါ” ဆိုပြီး ပြောကြားခဲ့ သည်ကိုလည်း မှတ်သားခဲ့ဖူး ပါကြောင်း။
ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းတင် ယနေ့ ဆုချီးမြှင့်ပွဲတွင် တစ်သက်တာစာပေဆု အပါအဝင် ဝတ္ထုရှည်ဆု၊ ဝတ္ထုတိုပေါင်းချုပ် ဆု၊ ကဗျာပေါင်းချုပ်ဆု၊ ကျမ်း စာပေဆုနှင့် သုတေသနစာပေဆု စုစုပေါင်း ၁၆ ဆုကို ချီးမြှင့်နိုင်ခဲ့

သည်အတွက် ဆုရရှိသူ စာရေး ဆရာ ဆရာမကြီးများအတွက် ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ပါကြောင်း၊ ဘာသာရပ်တိုင်းတွင် ဆုရရှိသော စာမူလက်ရာများသည် နိုင်ငံနှင့် ပြည်သူအတွက် ရသာ၊ သုတ ဖြည့်ဆည်းပေးမည့်ဘဝလမ်းညွှန် စာမူကောင်းများဖြစ်ကြပါကြောင်း၊ ဆုရရှိသူ ဆရာ၊ ဆရာမကြီးများ အားလုံး မိမိတို့၏ ကလောင် အစွမ်းဖြင့် နိုင်ငံတိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးရေး လုပ်ငန်းများကို ဆတတ်ထမ်းပိုး ဆောင်ရွက်နိုင်ကြပါစေဟု ဆန္ဒ ပြုအပ်ပါကြောင်း၊ ထိုနည်းတူ ပညာရည်ချွန်ဆု ရရှိကြသော သားငယ်၊ သမီးငယ်လေးများကို လည်း ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းတင်အပ် ပါကြောင်း။ စာမျက်နှာ ၅ သို့



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ မိသားစုက ပခုက္ကူ ဦးအုံးဖေ တည်ထောင်သော ပခုက္ကူစာပေဆုရန်ပုံငွေသို့ လှူဒါန်း ငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀ ကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းက ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ မြန်မာနိုင်ငံ စာရေးဆရာအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ပခုက္ကူစာပေဆု ရန်ပုံငွေကြီးကြပ်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးအုန်းမောင် (မြင်းမူ မောင်နိုင်မိုး) က လက်ခံရယူစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ မိသားစုက မြန်မာနိုင်ငံစာကြည့်တိုက်များသို့ လှူဒါန်းသည့် လူထုသိပ္ပံကျမ်းစာအုပ် (၆) နှင့် (၇) တစ်မျိုးလျှင် အုပ် ၁၀၀၀ စီ စုစုပေါင်း အုပ် ၂၀၀၀ ကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင် အုန်းက ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ မြန်မာနိုင်ငံစာကြည့်တိုက်ဖောင်ဒေးရှင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးညွန့်ဆွေ(မောင်ဆွေသက်) က လက်ခံရယူစဉ်။

စာမျက်နှာ ၄ မှ

နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်က စာကြည့်တိုက်များဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို အားပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးရှိ စာကြည့်တိုက်များနှင့် တစ်မတော်ဌာနချုပ်များ/တပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့ စာကြည့်တိုက်များအတွက် စာအုပ် စာစောင်များကိုလည်း မကြာခဏ လှူဒါန်းပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ ယနေ့အခမ်းအနားတွင် လူထုသိပ္ပံကျမ်း အတွဲ(၆) နှင့် အတွဲ (၇) တစ်မျိုးလျှင် အုပ် ၁၅၀၀ စီဖြင့် စုစုပေါင်း အုပ် ၃၀၀၀ ကို ထပ်မံလှူဒါန်းပါကြောင်း၊ စာကြည့်တိုက်များ၏ အခန်းကဏ္ဍ အရေးကြီးပုံနှင့် စာကြည့်တိုက် ယဉ်ကျေးမှု ထွန်းကားရေးကို လုပ်ဆောင်ကြရန် လိုအပ်ပုံကို တိုက်တွန်းလေ့ရှိသကဲ့သို့ စာတတ်သူတိုင်း စာဖတ်ကြရမည်။ စာတတ်ရုံ အတတ်ပညာ ပြည့်ဝရုံသာမက စဉ်းစားတွေးခေါ်ညွှန်ကြားမှု အသိပညာပြည့်ဝသည့်၊ ဗလငါးတန် ပြည့်ဝသောလူငယ်များ ပေါ်ထွက်လာစေရေးအတွက် တာဝန်ရှိသူများအပြင် မိဘ၊ ဆရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကလည်း အရေးကြီးပုံကို အလေးထား မှာကြားလေ့ရှိပါကြောင်း၊ ထို့အပြင် ကျောင်းစာကြည့်တိုက်နှင့် ရပ်ကွက်စာကြည့်တိုက်များ တိုးပွားရေးကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်သွားရန်နှင့် စာပေ၏ အရေးကြီးသော အခန်းကဏ္ဍကို အလေးထားရန် မိမိတို့ကိုမှားကြားလေ့ရှိပါကြောင်း၊ စာပေ၏ အစွမ်းသတ္တိသည် အမှောင်ခွင်ပြီး အလင်းဆောင်နိုင်သည့်အတွက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ မိသားစုက ပခုက္ကူဦးအုံးဖေ တည်ထောင်သော

ပခုက္ကူစာပေဆု ရန်ပုံငွေသို့ ငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀ ကို ထည့်ဝင်လှူဒါန်းပါကြောင်း၊ ယနေ့ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသော စာပေပညာရှင်ကြီးများကလည်း စာပေဗိမာန်က ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် စာပေဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများတွင် ပါဝင်ကူညီအားဖြည့်ပေးကြပါစေ မေတ္တာရပ်ခံအပ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ပေးအပ်လှူဒါန်း

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ မိသားစုက ပခုက္ကူဦးအုံးဖေ တည်ထောင်သော ပခုက္ကူစာပေဆု ရန်ပုံငွေသို့ လှူဒါန်းငွေကျပ် သိန်း ၁၀၀ ကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းက ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ မြန်မာနိုင်ငံစာရေးဆရာအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ ပခုက္ကူစာပေဆု ရန်ပုံငွေကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအုန်းမောင်(မြင်းမူမောင်နိုင်မိုး) ကလည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံစာကြည့်တိုက်များသို့ လှူဒါန်းသည့် လူထုသိပ္ပံကျမ်းအတွဲ (၆) နှင့် (၇) တစ်မျိုးလျှင် အုပ် ၁၀၀၀ စီ စုစုပေါင်း အုပ် ၂၀၀၀ ကို ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ မြန်မာနိုင်ငံစာကြည့်တိုက်ဖောင်ဒေးရှင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးညွန့်ဆွေ (မောင်ဆွေသက်) ကလည်းကောင်း၊ တပ်မတော်တပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့များ လက်အောက်ရှိ စာကြည့်တိုက်များသို့ လူထုသိပ္ပံကျမ်းအတွဲ(၆)နှင့်(၇)တစ်မျိုးလျှင် အုပ် ၅၀၀ စီ စုစုပေါင်း အုပ် ၁၀၀၀ ကို ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ဒုတိယတိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးကြီး ထွန်းထွန်းဦး ကလည်းကောင်း လက်ခံရယူကြသည်။

ထို့နောက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့က ပခုက္ကူဦးအုံးဖေ တည်ထောင်သော



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း ပခုက္ကူစာပေ တစ်သက်တာဆုရ ဆရာကြီး ဦးခင်အောင် (ရွှေဘိုဘာမထိခင်အောင်)ကိုယ်စား သမီးဖြစ်သူ ဒေါ်သရဖီစိမ်းအောင် အား ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

ပခုက္ကူစာပေဆုရန်ပုံငွေသို့ ငွေကျပ် ၇၅ သိန်းကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာ ဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီးဝင်းတင်က ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ မြန်မာနိုင်ငံစာရေးဆရာအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ ပခုက္ကူစာပေဆု ရန်ပုံငွေကြီးကြပ်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးအုန်းမောင်(မြင်းမူမောင်နိုင်မိုး)က လက်ခံရယူပြီး စာပေဆုရှေးရူးချယ်ခဲ့မှုနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ပခုက္ကူစာပေ တစ်သက်တာဆုများကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းက မေးအပ်ရာ ဆရာကြီး ဦးခင်အောင် (ရွှေဘိုဘာမထိခင်အောင်) ကိုယ်စား သမီးဖြစ်သူ ဒေါ်သရဖီစိမ်းအောင်နှင့် ဆရာကြီး ဦးတင်လွင် (တက်လှ) ကိုယ်စား သားဖြစ်သူ ဦးစည်သူ လွင်တို့က လက်ခံရယူကြသည်။

လက်ခံရယူ

ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီး လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာ ဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီး ဝင်းတင်၊ တိုင်းဒေသကြီး လူမှုရေးရာဝန်ကြီး ဦးဌေးအောင်၊ အမြဲတမ်းအတွင်း

ရေးသားသူ ဆရာဦးဝင်းမြင့်မောင် (လင်းအရုဏ်ဦး)၊ ကျမ်းစာပေ တတိယဆုရ ရုပ်ရှင်နှင့်နိုင်ငံရေး၊ အမျိုးသားရေး အခန်းကဏ္ဍကို ရေးသားသူ ဆရာသားဦးမောင်၊ သူတေသနစာပေ ပထမဆုရ သရေခေတ္တရာ ပျူတို့၏ ရွှေထည်၊ ငွေထည် ယဉ်ကျေးမှုအလက်ရာ များကို ရေးသားသူ ဆရာမာန်သစ် ငြိမ်း (ရှေးဟောင်းသူတေသန)၊ ကဗျာပေါင်းချုပ် ပထမဆုရ ရောင်နီသန်းချိုနီ ပန်းပွင့်ချိန်ကို ရေးသားသူ ဆရာကောင်းနွဲ့၊ ကဗျာပေါင်းချုပ် ဒုတိယဆုရ မွှေးမြင်ရည်စာပန်းသီကဗျာ များကို ရေးသားသူ ဆရာရွှေမင်း သား(စစ်ကိုင်း)၊ ကဗျာပေါင်းချုပ် တတိယဆုရ ဘဝတေးသံကဗျာ များ ရေးသားသူ ဆရာတော် ကနောင် နိုင်နွယ်ဦး၊ သူတေသန စာပေဒုတိယဆုရ ဆိုက်ကောင်းနွဲ့၊ ရိုးရာခရီးကို ရေးသားသူ ဆရာ ကိုဇော်ဌေး (ယဉ်ကျေးမှု) နှင့် သူတေသနစာပေ တတိယဆုရ လပြည့်နေ့ဖွား မြန်မာလူကျော် များကို ရေးသားသူ ဆရာ လက်ယာ (မေတ္တာတံခွန်) တို့က

ဆုများ လက်ခံရယူကြသည်။ ထို့နောက် အကြိမ် (၃၀) မြောက် ပခုက္ကူဦးအုံးဖေ စာကြည့်တိုက်စာအုပ်ဆု ရရှိသူများနှင့် ပခုက္ကူဦးအုံးဖေ ပညာရည်ချွန်ဆု ရရှိသူများကို ပခုက္ကူစာပေဆု ရန်ပုံငွေကြီးကြပ်ရေး ကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၁) ဦးသိန်းခိုင်ဦးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန၊ အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာ တက္ကသိုလ်(ရန်ကုန်) ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာ ကေသီထွေးတို့က ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ရာ ကျွန်တော်သိသော ကျွန်တော်ရွာ စာအုပ်ရေးသားသူ ဆရာခင်မောင်ဝင်း(အညာမြေ)၊ သရဋ္ဌေးလက်ာ အဖွင့်ကျမ်းစာအုပ် ရေးသားသူ ဆရာသား၊ အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှု နှင့် အနုပညာတက္ကသိုလ်(ရန်ကုန်) မှ ပညာသင်ဆရာရှိသူ မသန့်ဖြူဖြူထွန်း (ဒုတိယနှစ်၊ ပန်းချီပညာဌာန)နှင့် အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာတက္ကသိုလ် (မန္တလေး)မှ ပညာသင်ဆရာရှိသူ မောင်မင်းသူဟန်ကျော် (ဒုတိယနှစ်၊ ပန်းချီပညာဌာန) တို့က ဆုများ လက်ခံရယူကြသည်။

ယင်းနောက် စာပေအလှူရှင် ပခုက္ကူဦးအုံးဖေကိုယ်စား ပခုက္ကူစာပေဆု ရန်ပုံငွေကြီးကြပ်ရေး ကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၁) ဦးသိန်းခိုင်ဦးက ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ဆုရရှိသူများကိုယ်စား ပခုက္ကူစာပေဆု သူတေသနစာပေ ပထမဆုရ ဆရာမာန်သစ်ငြိမ်းက ကျေးဇူးတင်စကား ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများအား ဆုရရှိသူများနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်း တင်စာတံပုံကိုပြုပြီး အခမ်းအနားတွင် ပြသထားသည့် ဆုရရှိသူများ၏ စာတံပုံများအား လှည့်လည်ကြည့်ရှုခဲ့ကြသည်။

သတင်းစဉ်

ဖျာပုံမြို့၌ မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ ခရိုင်အဆင့်ပြိုင်ပွဲကျင်းပ

ဖျာပုံ မြို့နယ်၊ ဖျာပုံ ဇရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဖျာပုံ ခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့မှ ဦးဆောင်ကျင်းပသော (၂၅) ကြိမ်မြောက် ငွေရတုအထိမ်းအမှတ် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ ခရိုင်အဆင့်တွင် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ရေး၊ ခရိုင်အဆင့် ပြိုင်ပွဲကို ဖျာပုံခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်လင်းက ပြိုင်ပွဲကျင်းပခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဖျာပုံခရိုင်အတွင်းရှိ (ဖျာပုံ၊ ကျိုက်လတ်၊ ဒေးဒရဲ၊ ဘိုကလေး)မြို့နယ်များမှ မြို့နယ်ကိုယ်စားပြု အဆို အက၊ အရေး၊ အတီး ပြိုင်ပွဲဝင်များက ပြိုင်ပွဲဘာသာရပ်များ အလိုက် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြရာ ပြိုင်ပွဲဝင်အမျိုးသား ၃၁ ဦး၊ အမျိုးသမီး ၈၇ ဦး စုစုပေါင်း ၁၁၈ ဦး ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြကြောင်း သိရသည်။

အောင်ဝင်းနိုင်(ပြန်/ဆက်)



ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ် နေဝန်းနီအထွေထွေစိုးပွားရေးလုပ်ငန်း သမဝါယမအသင်းလီမိတက်၏ နှစ်ပတ်လည်အရပ်ရပ်ဆိုင်ရာ အစည်းအဝေးကျင်းပ

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၂၄

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ် နေဝန်းနီအထွေထွေစိုးပွားရေးလုပ်ငန်း သမဝါယမအသင်းလီမိတက်၏ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် နှစ်ပတ်လည်အရပ်ရပ်ဆိုင်ရာ အစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက်က မြို့နယ်သမဝါယမဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးတွင် သဘာပတိအဖြစ် သမဝါယမအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းစိုးအေးက ဆောင်ရွက်ပြီး ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် အသင်းအမှုဆောင်အဖွဲ့၏ အစီရင်ခံစာ၊ စာရင်းစစ်အစီရင်ခံစာနှင့် ဘဏ္ဍာရေးရှင်းတမ်းများကို အသင်း၏ဒါရိုက်တာအဖွဲ့ဝင်

လုပ်ငန်းများ ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် နှစ်ပတ်လည်အရပ်ရပ်ဆိုင်ရာ အစုပေါင်းအမြတ်ငွေနှင့် လက်ဆောင်ပစ္စည်းများကို နေဝန်းနီအထွေထွေစိုးပွားရေးလုပ်ငန်း သမဝါယမအသင်းလီမိတက်၏ အသင်းသားများအား ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



ဦးဇော်ကိုလတ်က ဖတ်ကြားတင်သွင်းခဲ့ကာ အတည်ပြု ဆွေးနွေးကြသည်။

ထို့နောက် ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ် သမဝါယမဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဦးဘန်းမြင့်လှိုင်က သမဝါယမအသင်းများနှင့် ပတ်သက်၍ သမဝါယမအသင်း နှစ်ပတ်လည် ဆောင်ရွက်ရမည့်

စက်မှုဝန်ကြီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများနှင့် ဝန်ထမ်းမိသားစုများ မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား ဖူးမြော်ကြည်ညို

နေပြည်တော်၊ ဩဂုတ် ၂၄
စက်မှုဝန်ကြီးဌာနရှိ ဝန်ထမ်းများ စိတ်လက်
ပျော်ရွှင်ချမ်းမြေ့စေရန်၊ ကုသိုလ်ပွားများ
နိုင်စေရန်၊ စိတ်ခွန်အားဖြစ်စေရန်၊ မြန်မာ
အင်ဂျင်နီယာများ၏ စွမ်းပကားများ
ကို ကြည့်ရှုလေ့လာနိုင်ရန်အတွက်
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ
ချာလီသန်း၊ ဝန်ထမ်းများနှင့် ဝန်ထမ်း
မိသားစုများသည် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင်
ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ (နေပြည်တော်)
ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်၌ မြန်မာနိုင်ငံတွင်
ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာတော်ကြီး ခိုင်မာစွာ
ထွန်းလင်းတောက်ပလျက်ရှိမှုကို ကမ္ဘာကို
ပြသရန်၊ မြန်မာနိုင်ငံသည် ထေရဝါဒ
ဗုဒ္ဓသာသနာကို ကျယ်ပြန့်စေရန်၊ နိုင်ငံတော်ကြီးသာယာပြောမှုရှိစေ
ရန်၊ ကမ္ဘာကြီးငြိမ်းချမ်းသာယာမှုဖြစ်စေ
ရန်ရည်ရွယ်၍ တည်ထားကိုးကွယ်ထား
ရှိသည့် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်
ကြီးအား သွားရောက်ဖူးမြော်ကြည်ညိုကြ
သည်။ (ယာဝု)



ဦးစွာ ဗုဒ္ဓဗျာဉ်တော်ကြီးအတွင်းရှိ
ရှင်းလင်းဆောင်၌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊
ဝန်ထမ်းများနှင့် ဝန်ထမ်းမိသားစုများကို
မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး
တော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်ပူဇော်ခြင်း
နှင့် ထိန်းသိမ်းခြင်းလုပ်ငန်းများတွင် ပါဝင်
ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည့် ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်
များက မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်ကြီး
ကိုးကွယ်ပူဇော်ရခြင်း ရည်ရွယ်ချက်၊ ဗုဒ္ဓ
ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား လုပ်ငန်းစဉ်
အဆင့်ဆင့်ဖြင့် အောင်မြင်စွာတည်ထား
ပူဇော်နိုင်ခဲ့မှု လက်ရှိထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်
နေမှု၊ ခေတ်စီစက်ကိရိယာများ အသုံးပြု၍
ကျောက်စာရံစေတီတော်များ တည်ထား
ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုနှင့် သာသနာရေးဆိုင်ရာ
အခမ်းအနားကြီးများစည်ကားသိုက်မြိုက်
စွာကျင်းပနိုင်ခဲ့မှု အခြေအနေတို့ကို
ရှင်းလင်းပြောကြားကြပြီး မာရဝိဇယ
ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး အောင်မြင်စွာ
တည်ထားပူဇော်နိုင်ရန် အဆင့်ဆင့်

ဆောင်ရွက်ခဲ့မှု စီဒီယိုမှတ်တမ်းကို ပြသ
သည်။
ထို့ပြင် ဘုရားဖူးလာရောက်သည့်
စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ဝန်ထမ်းများနှင့်
မိသားစုများက ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး
အောင်မြင်စွာ တည်ထားပူဇော်နိုင်ခဲ့မှု
အခြေအနေနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သိရှိလိုသည်
များကိုမေးမြန်းရာ တာဝန်ရှိသူများက
အသေးစိတ်ပြန်လည် ရှင်းလင်းဖြေကြား
ပြီး မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး
ဘက်စုံပြုပြင်မွမ်းမံရန်အတွက် အလျဉ်း
များ အေအမ်လျှပ်စီးကြားသည်။
ဆက်လက်၍ ဘုရားဖူးလာရောက်
သည့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ ဝန်ထမ်းများ
နှင့် မိသားစုများသည် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓ
ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား ညီညာစွာ
စိတ်နူးပြီး ဗုဒ္ဓဂုဏ်တော်များကို ရွတ်ပွား
လျက် ဖူးမြော်ကြည်ညို၍ ပန်း၊ ရေချမ်း၊
ဆီမီးများ ကပ်လှူပူဇော်ပြီး ပဋ္ဌာန်း
သေသနာတော်များကို ရွတ်ဖတ်ပူဇော်
သည်။ ထို့နောက် ဘုရားရင်ပြင်ပတ်လည်

၌ စကျင်ကျောက်များ အသုံးပြု၍
တည်ဆောက်ထားသည့် ဂန္ဓကုဋ်တိုက်၊
ဗုဒ္ဓဗျာဉ်တော်အတွင်း တည်ဆောက်
ထားရှိသည့် မော်ကွန်းတိုက်၌ မာရဝိဇယ
ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးနှင့် ဗုဒ္ဓဗျာဉ်
ငယ်ပုံစံ ပြသထားမှု ဘုရားရှင်ခတ်တော်၊
ရဟန္တာခတ်တော်များ ထည့်သွင်းပူဇော်ခဲ့
သည့် ရှေ့ပလားများ၊ မာရဝိဇယဆင်းတု
တော်ကြီးအား အစိတ်အပိုင်းလေးပိုင်းခွဲ၍
တည်ဆောက်ထားသော ဆင်းတုတော်
ကြီးပုံစံငယ်များ၊ မြန်မာ့ရိုးရာပန်းဆယ်မျိုး
လက်ရာပုံစံငယ်များ၊ ရုပ်ပွားတော်မြတ်
ကြီး တည်ထားပူဇော်မှုမှတ်တမ်းခတ်ပုံ
များ၊ ဗိသုကာလက်ရာများဖြင့် ခမ်းနား
ထည်ဝါစွာတည်ထား ပူဇော်ထားသည့်
အဂ္ဂိပေတိသာသနာ့ ဝိမာန်တော်
ကြီး၊ ကျောက်စာရံစေတီတော်များနှင့်
သာသနိကအဆောက်အအုံများကို ဖူးမြော်
လေ့လာကြည့်ညိုခဲ့ကြကြောင်း သိရ
သည်။
သတင်းစဉ်



မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး ဘက်စုံပြုပြင်မွမ်းမံရန်အတွက် ပြည်ထောင်စု
ဝန်ကြီး ဒေါက်တာချာလီသန်း အလှူငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်းစဉ်။

အင်းစိန်မြို့နယ် အောင်ဆန်းတောရ
တပ်ဦးကျောင်းတိုက်၌ ၁၀ ရက် တရားစခန်းဖွင့်

ရန်ကုန်၊ ဩဂုတ် ၂၄
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အင်းစိန်မြို့နယ် အောင်ဆန်းတောရတပ်ဦး
ကျောင်းတိုက်၌ ၁၀ ရက် တရားစခန်းပွဲကို လူဦးရေ ၅၀၀ ကျော်ဖြင့်
အဆိုပါကျောင်းတိုက် မိုးကုတ်ပိပဿနာဓမ္မရိပ်သာအဖွဲ့ခွဲ အမှတ်(၇၇)
၌ ဖွင့်လှစ်ကြောင်း သိရသည်။
အဆိုပါတရားစခန်းပွဲကို မိုးကုတ်ပိပဿနာဓမ္မရိပ်သာအဖွဲ့ခွဲ
အမှတ်(၇၇)၏ ပဓာနနာယက၊ အင်းစိန်မြို့နယ်သံဃနာယကအဖွဲ့
ဩဝါဒါစရိယ ပြည်တွင်းပြည်ပ ကမ္ဘာ့ဗုဒ္ဓသာသနာပြု အောင်ဆန်း
ဆရာတော်ဒေါက်တာဘန္တန္တသဒ္ဓမ္မကိတ္တိသာရ အရှင်သူမြတ်၏ ကြီးကြပ်
မှုဖြင့် ဩဂုတ် ၂၂ ရက်မှ ဩဂုတ် ၃၁ ရက်အထိ ၁၀ ရက်တိုင်တိုင် လူဦး
ရေ ၅၀၀ ကျော်ဖြင့် ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ဇွဲထက်တို(ပြန်/ဆက်)

မှော်ဘီမြို့နယ်နှင့် အောင်မြေသာစံမြို့နယ်တို့ရှိ သံဃာတော်များနှင့်
ဒေသပြည်သူများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော်၊ ဩဂုတ် ၂၄
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မှော်ဘီ
မြို့နယ် မြောင်းတကာကျေးရွာ
အုပ်စု ရိုးဝကျေးရွာရှိ ဒေသ
တိုင်းရင်းသား ပြည်သူများအား
ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်တိုင်း
စစ်ဌာနချုပ် နယ်လှည့်ဆေးကုသ
ရေးအဖွဲ့က အဆိုပါကျေးရွာ
ရှိ စိုက်ပျိုးပညာပေးရေးနှင့်
ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးရေးခန်းမ
၌ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု
လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေး
သည်။
ထိုသို့ဆောင်ရွက်ပေးရာတွင်

ဆေးကုသရေးအဖွဲ့က ဒေသခံ
တိုင်းရင်းသားပြည်သူ ၂၀၇ ဦး
တို့ကို ခွဲစိတ်ကုသမှုဆိုင်ရာရောဂါ၊
အရိုးအကြောရောဂါ၊ သွေးတိုး
ရောဂါ၊ သွားနှင့် ခံတွင်းရောဂါ၊
သားဖွားမီးယပ်ရောဂါ၊ မျက်စိ
ရောဂါ၊ နား၊ နှာခေါင်း၊ လည်ချောင်း
ရောဂါ၊ ကလေးရောဂါ၊ အထွေထွေရောဂါ
တို့နှင့်ပတ်သက်၍ လိုအပ်သည့်
ကျန်းမာရေးစစ်ဆေး ကုသပေး
ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးပြီး ဆေးရုံတက်
ရောက်ကုသရန် လိုအပ်သူများ
အား နယ်မြေခံတပ်မတော်ဆေးရုံ
သို့တက်ရောက်ကုသနိုင်ရေးစဉ်
ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်း
ရရှိသည်။
အလယ်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ်၊
သတင်းစဉ်



ရတနာသစ်တော၊ ပြည့်သွေးကြော။
သစ်တောရတနာ၊ ထိန်းသိမ်းပါ။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း စာဆိုဗိမာန်တည်ဆောက်မည့်မြေနေရာရှိ အဆောက်အဦများ ရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းပြီးစီးမှု ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ရန်ကုန်၊ ဩဂုတ် ၂၄
ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်
မောင်အုန်းသည် ယနေ့ မွန်းလွဲ
ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့ မင်္ဂလာ
တောင်ညွန့်မြို့နယ်ရှိ စာဆိုဗိမာန်
အဆောက်အဦ သုံးထပ် (RC)
တည်ဆောက်မည့် မြေနေရာ
၌ အဆောက်အအုံဟောင်းများ
ရှင်းလင်းဖျက်သိမ်း ပြီးစီးမှုကို
ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ (ယာပုံ)
ချိတ်ဆက်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်
ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက
စာဆိုဗိမာန် အဆောက်အဦ
သုံးထပ် (RC) တည်ဆောက်မည့်
မြေနေရာရှိ သစ်ပင်ကြီးများ
ရှင်းသန့်ပေါက်ရောက်နေမှုအပေါ်
မလွတ်ကင်းသည့် အပင်များ
ဖယ်ရှားရှင်းလင်းနိုင်ရေး သက်ဆိုင်
ရာဌာနများနှင့် ချိတ်ဆက်ညှိနှိုင်း
ဆောင်ရွက်ရန် မှာကြားပြီး
စာပေဗိမာန်စာကြည့်တိုက်အဖြစ်
ပြန်လည်မွမ်းမံပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်
မည့် သုံးထပ်အဆောက်အအုံကို
ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကာ အဆောက်
အအုံ ပုံစံရုပ်ကောင်းမွန်စေရေး
နှင့် ကြိုတင်ခွဲခွဲစုစုတို့နှင့်
စပ်လျဉ်း၍ မှာကြားသည်။
နိုင်ငံတော် အကြီးအကဲက
မြန်မာနိုင်ငံ၌ ပေါ်ထွန်းခဲ့သော
စာပေပညာရှင်များနှင့် စာရေး



ဆရာများကို အသိအမှတ်ပြုချီးမြှင့်
ရာရောက်စေမည့် စာဆိုဗိမာန်
တစ်ခု အောင်မြင်စွာပေါ်ပေါက်
ဖြစ်ထွန်းလာစေရေး သက်ဆိုင်ရာ
ဝန်ကြီးဌာနများ၊ အဖွဲ့အစည်းများ
မှ စာပေအနုပညာဆိုင်ရာပုဂ္ဂိုလ်
များနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပြီး
အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်
ရန် ၂၀၂၁ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၂၄
ရက်တွင် လမ်းညွှန်မှုပြုခဲ့သည့်
အတွက် စာဆိုဗိမာန်တည်ဆောက်
ရေးစီမံကိန်းလုပ်ငန်းကို ပြန်ကြား
ရေးဝန်ကြီးဌာန ကိုယ်စားပုံနှိပ်
ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန
က တာဝန်ယူဆောင်ရွက်လျက်
အဆောက်အဦကို ရန်ကုန်တိုင်း
ဒေသကြီး မင်္ဂလာတောင်ညွန့်

မြို့နယ် ဥပယုဂ်ရပ်ကွက်ရှိ
မြေတိုင်းရပ်ကွက် (၁၈-အေ)
မြေတွက်အမှတ် (၂၉) ၏ တစ်စိတ်
တစ်ဒေသ) အခွဲမြေကွက်အမျိုး
အစား ဖြစ်သော မြေဧက ၂၃၁၈
၁၈ ဧကပေါ်တွင် တည်ဆောက်
သွားမည်ဖြစ်သည်။
ဒီဇိုင်းပုံစံရေးဆွဲပေး
စာဆိုဗိမာန် အဆောက်အဦ
ဒီဇိုင်းပုံစံကို ဆောက်လုပ်ရေး
ဝန်ကြီးဌာန မြို့ပြနှင့် အိမ်ရာဦးစီး
ရေးဦးစီးဌာနက ရေးဆွဲပေးပြီး
အဆောက်အဦ၏ ခန့်မှန်းတန်ဖိုး
ကို အဆောက်အဦဦးစီးဌာနက
တာဝန်ယူတွက်ချက်ပေးခဲ့သည်။
အဆိုပါ စာဆိုဗိမာန်
တည်ဆောက်ရေး စီမံကိန်းကို

အိန္ဒိယနိုင်ငံအစိုးရ၏ အကူအညီ
အထောက်အပံ့ဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်
ရန် ၁၈-၂-၂၀၂၄ ရက်တွင် ရန်ကုန်
မြို့ရှိ Lotte Hotel ၌ စာဆိုဗိမာန်
တည်ဆောက်ရေး စီမံကိန်းသဘော
တူညီချက် (Project Agreement)
ကို မြန်မာ - အိန္ဒိယ နှစ်နိုင်ငံမှ
တာဝန်ရှိသူတို့က လက်မှတ်
ရေးထိုးခဲ့ကြသည်။
စာဆိုဗိမာန် အဆောက်အဦ
သုံးထပ် (RC) အကျယ်အဝန်းမှာ
အလျား ပေ ၆၀ x အနံ ပေ ၁၄၀ x
အမြင့် ၅၇ ပေ ၈ လက်မ သုံးထပ်
(RC) အဆောက်အဦဖြစ်ပြီး
၅၂၂၈ စတုဂံပေ ဖြစ်သည်။
စာဆိုဗိမာန်တည်ဆောက်ရေးစီမံ
ကိန်းတိုးတက်ပြီးစီးမှုကို စောင့်

ကြည့်ရှုရန် မြန်မာ - အိန္ဒိယနှစ်နိုင်ငံ
မှ တာဝန်ရှိသူများ ပါဝင်သည့်
(Joint Project Monitoring
Committee - JPMC) ကို အဖွဲ့ဝင်
၁၁ ဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားရှိပြီးဖြစ်
သည်။
လေ့လာတင်ရောင်းချ
စာဆိုဗိမာန် အဆောက်အဦ
တည်ဆောက်မည့် မြေနေရာနှင့်
လွတ်ကင်းမှုရှိသည့် အဆောက်
အအုံဟောင်းလေးလုံးကို လေ့
လာတင်ရောင်းချခဲ့ပြီး တင်ဒါ
အောင်မြင်သည့်အဖွဲ့က သတ်မှတ်
ရက်အတိုင်း ဖျက်သိမ်းရှင်းလင်း
ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။
စာဆိုဗိမာန် အဆောက်အဦ
ကို နှစ်နှစ်စီမံကိန်းအဖြစ် သတ်

မှတ်ပြီး စာဆိုဗိမာန်အဆောက်
အဦ သုံးထပ် (RC) တည်ဆောက်
ရေးအတွက် ဈေးနှုန်းအဆိုပြုလွှာ
ဖိတ်ခေါ်၍ တင်သွင်းလာခဲ့ရာ
ယင်းတင်သွင်းလာသည့် ဈေးနှုန်း
အဆိုပြုလွှာများကို လုပ်ထုံး
လုပ်နည်းများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်
ပြီးစီးပြီဖြစ်သည်။ မကြာမီကာလ
တွင် အဆိုပါ စာဆိုဗိမာန်
အဆောက်အဦ သုံးထပ် (RC)
ပန္နက်တင်မင်္ဂလာအခမ်းအနားကို
ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း
နှင့် အဆောက်အဦတည်ဆောက်
နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်
သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ
သည်။
သတင်းစဉ်

နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေအတွင်း မိုးရွာသွန်းမှုကြောင့် ရေကြီးရေလျှံခြင်း ယာယီဖြစ်ပေါ်ခဲ့

နေပြည်တော်၊ ဩဂုတ် ၂၄
နေပြည်တော် ကောင်စီနယ်မြေ
အတွင်း ဩဂုတ် ၂၃ ရက်က
မိုးသည်ထန်စွာ ရွာသွန်းခဲ့မှု
ကြောင့် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင်
ဒေသတွင်းရှိ ချောင်းမြောင်းများ
ရေကြီးရေလျှံမှု ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပြီး
အဆိုပါချောင်းများ ဧရိယာ
ဝန်းကျင်ရှိ လူနေအဆောက်အအုံ
အချို့ ရေဝင်ရောက်နှစ်မြုပ်မှု
ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ရာ အဆိုပါဒေသများ
ကို သက်ဆိုင်ရာအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့
အစည်းများနှင့် လူမှုရေးအသင်း
အဖွဲ့များ ပူးပေါင်း၍ ကူညီ
စောင့်ရှောက်မှုပေးနိုင်ရေး ဆောင်
ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရ
သည်။
ကန်ရေပြည့်ရန် နှစ်ပေခန့်လို
စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး
နှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းနောင်
သည် ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးစိုလ်စိုလ်



ကျော်နှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက
ပျဉ်းမနားမြို့တွင်း ငလိက်ချောင်း
နှင့် ဆင်သေချောင်းတစ်လျှောက်
ရေစီးဆင်းမှု၊ ချောင်းဧရိယာ
ဝန်းကျင်ရှိ လူနေအဆောက်အအုံ
အချို့ ရေဝင်ရောက်မှုအခြေအနေ
များကို ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုစစ်ဆေး
သည်။ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးမှုများ

အရ ငလိက်ရေလျှင်တစ်သည့်
ကန်ရေပြည့်သို့ ရောက်ရှိရန်
နှစ်ပေခန့်လိုအပ်နေသေးကြောင်း
သိရှိရပြီး ငလိက်ချောင်းအတွင်း
တိုက်ရိုက်စီးဝင်သည့် တောင်ညို
ချောင်းနှင့် တံခွန်တိုင်ချောင်းများမှ
ရေစီးဆင်းမှုများပြားခြင်းကြောင့်
ငလိက်ချောင်း အောက်ပိုင်းရေလျှံ

မှုဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပြီး ချောင်းဧရိယာ
အတွင်းရှိ လူနေအိမ်အချို့တွင်
ရေဝင်ရောက် နှစ်မြုပ်ခြင်းသာ
ဖြစ်သည်။
ကျော်စီးဆင်းခြင်းမဟုတ်
ပြည်ထောင်စု နယ်မြေ
နေပြည်တော်အတွင်း၌ ဆင်သေ
ချောင်းအပါအဝင် အခြားချောင်း

ငယ်များတွင်လည်း ရေစီးဆင်းမှု
များပြားကြောင်းသိရှိရပြီး အဆိုပါ
ရေစီးဆင်းမှုများမှာ ရေလျှင်
တစ်များ၏ ရေလှဲလှဲမှု ရေကျော်
စီးဆင်းခြင်းကြောင့် မဟုတ်ဘဲ
ဩဂုတ် ၂၃ ရက်၌ ဥတ္တရသီရိ
မြို့နယ်တွင် ၄ ဒသမ ၈၈ လက်မ၊
ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ်တွင် ၄ ဒသမ ၃၃
လက်မနှင့် အခြားမြို့နယ်များ
အတွင်း မိုးသည်ထန်ပျံ့နှံ့စွာ
ရွာသွန်းခဲ့ခြင်းကြောင့်သာ ဖြစ်
ကြောင်း၊ နေပြည်တော်ဧရိယာရှိ
အဓိက ရေလျှင်တစ်သည့် အတွင်း
သည့် ငလိက်ရေလျှင်တစ်တွင်
ကန်ရေပြည့်ရန် နှစ်ပေခန့်၊
ဆင်သေရေလျှင်တစ်တွင် ၂ ပေ
ခန့်နှင့် ရေဆင်းရေလျှင်တစ်
တွင် ၁၃ ပေခန့် လိုနေပြီး
ပေါင်းလောင်းရေလျှင်တစ်တွင်
သာ ရေလှဲလှဲမှု ပါပေခန့် ရေကျော်
စီးဆင်းလျက်ရှိကြောင်း၊ ရေအား
လျှပ်စစ်ထုတ်လုပ်လျက်ရှိသည့်

ပေါင်းလောင်း ရေလျှင်တစ်
ရေလှဲလှဲမှု ရေကျော်စီးဆင်းလာ
သောရေများသည် ပေါင်းလောင်း
ချောင်းမှ စစ်တောင်းမြစ်အတွင်း
သို့ ပုံမှန်စီးဆင်းလျက်ရှိသဖြင့်
ဒေသ၏ရေကြီးရေလျှံမှု ဖြစ်ပေါ်
ရန် မရှိကြောင်း၊
ယာယီရေကြီးရေလျှံမှုဖြစ်ပေါ်
နေပြည်တော် ကောင်စီ
နယ်မြေအတွင်း၌ ယမန်နေ့ညနေ
ပိုင်းနှင့်ညပိုင်းတွင် သည်းထန်ပျံ့နှံ့
ရွာသွန်းခဲ့သည့် မိုးရေများ
စီးဝင်မှုမှတစ်ဆင့် ချောင်းမြောင်း
များ ယာယီရေကြီးရေလျှံမှုဖြစ်ပေါ်
ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ယခုအခါ ရေများ
ပြန်လည်လျော့ကျ လာလျက်ရှိ
ကြောင်း၊ နေပြည်တော်ကောင်စီ
နယ်မြေအတွင်းရှိ ရေလျှင်တစ်
များ အားလုံးကြိုခိုမှုကောင်းမွန်
ပြီး စိုးရိမ်ရန်အခြေအနေ မရှိ
ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

စစ်တောင်းမြစ်ရေကြီးမှုအခြေအနေ

စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင် အထူးသတိပြုနေထိုင်

ရန်ကုန်၊ ဩဂုတ် ၂၄
ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်အရ စစ်တောင်းမြစ်ရေသည်
တောင်ငူမြို့တွင် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ် ၁၉ ဒသမ ၆၉ ပေ (၆၀၀
စင်တီမီတာ) အောက် တစ်ပေခန့် (၃၀ စင်တီမီတာ) တွင် ရောက်ရှိနေ
သည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက်နှစ်ရက်အတွင်း ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်
ရေမှတ်သို့ရောက်ရှိနိုင်သည်။
စစ်တောင်းမြစ်ရေသည် မဒေါက်မြို့တွင် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်
၃၅ ဒသမ ၁၀ ပေ (၁၀၇၀ စင်တီမီတာ) အထက်သို့ တစ်ပေခန့် (၂၈

စင်တီမီတာ) တွင် ကျော်လွန်ရောက်ရှိနေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည်
နောက်တစ်ရက်အတွင်း တစ်လက်မခန့် မြင့်တက်လာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့
၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။
သို့ဖြစ်ပါ၍ တောင်ငူမြို့နယ်နှင့် မဒေါက်မြို့အတွင်းရှိ မြစ်ကမ်းအနီး
နှင့် မြေခိုခိုခိုခိုနေထိုင်သူများအနေဖြင့် အထူးသတိပြုနေထိုင်ကြပါရန်
အကြံပြုအပ်ပါသည်။

စစ်တောင်းမြစ်ရေသည် မဒေါက်မြို့တွင် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်
၃၅ ဒသမ ၁၀ ပေ (၁၀၇၀ စင်တီမီတာ) အထက်သို့ တစ်ပေခန့် (၂၈
စင်တီမီတာ) တွင် ကျော်လွန်ရောက်ရှိနေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည်
နောက်တစ်ရက်အတွင်း တစ်လက်မခန့် မြင့်တက်လာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့
၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။
သို့ဖြစ်ပါ၍ တောင်ငူမြို့နယ်နှင့် မဒေါက်မြို့အတွင်းရှိ မြစ်ကမ်းအနီး
နှင့် မြေခိုခိုခိုခိုနေထိုင်သူများအနေဖြင့် အထူးသတိပြုနေထိုင်ကြပါရန်
အကြံပြုအပ်ပါသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်ရီ တောင်လေးလုံးပျိုးဥယျာဉ်အတွင်း အင်းလေးကန် ရေဝေရေလဲ ထိန်းသိမ်းရေးစိုက်ခင်း ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၄ သယ်ဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်ရီသည် ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းက ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) တောင်ကြီးခရိုင် ကလေးမြို့နယ်ရှိ အင်ပြင်ပျိုး ဥယျာဉ်သို့ ရောက်ရှိစစ်ဆေးသည်။

ပျိုးပင်များ ကြိုတင်ပျိုးထောင် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ကလေးမြို့ကို ထင်းရှူးမြို့တော်ဖြစ်စေရေးအတွက် ထင်းရှူးစိုက်ခင်းများ တည်ထောင်ခြင်း၊ တစ်အုပ် တစ်မစိုက်ပျိုးခြင်း၊ ကွက်လပ်ဖြည့်စိုက်ပျိုးခြင်း၊ လမ်းဘေးဝယ်ယာစိုက်ပျိုးခြင်းများ အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားရန်နှင့် နှစ်ပေထက် ပျိုးပင်များ စဉ်ဆက်မပြတ်ရရှိစေရေးအတွက် ပျိုးဥယျာဉ်များတွင် ပျိုးပင်များကြိုတင်ပျိုးထောင် ထားရန်၊ အင်းလေးကန် စိမ်းလန်းစိုပြည်ရေးအတွက် အင်းလေးကန် ရေဝေရေလဲဒေသရှိ သစ်တောများ ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရန်နှင့် ရေဝေရေလဲသစ်တော စိုက်ခင်းများ တိုးချဲ့တည်ထောင်သွားရန်မှာကြားကာ အင်ပြင်ပျိုးဥယျာဉ်အတွင်း သစ်မျိုး ရှစ်မျိုးဖြင့် ပျိုးပင် ၄၈၀၀၀ ကြိုတင် ပျိုးထောင်ထားရှိမှုအခြေအနေကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

စက်မှုကုန်ကြမ်း ထင်းရှူးစိုက်ခင်း ယင်းနောက်ကလေးမြို့နယ်အောင်ပန်းကြီးပိုင်း အတွင်းရှိ ၂၀၂၄ ခုနှစ် စက်မှုကုန်ကြမ်းထင်းရှူး

စိုက်ခင်း ၆၅ ဧက နှင့် ၂၀၂၂ ခုနှစ် ကွက်လပ်ဖြည့် ထင်းရှူးစိုက်ခင်း ၂၂ ဧက၏ အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းနေမှု အခြေအနေကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ် သည့်များ မှာကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ကလေး မြို့နယ် သီခေါင်တောင်ကြီးမြင်ကာကွယ်တော အတွင်းရှိ ၂၀၂၄ ခုနှစ် အာဆီယံလမ်းမကြီးဘေးဝယ် ဝိမ်းလန်းစိုပြည်ရေး သစ်ပင်စိုက်ပျိုးခြင်း မြောက်ဧက နှင့် တစ်အုပ်တစ်မ ထင်းရှူးပင် ၃၂၀၀ ၏ ရှင်သန် အောင်မြင်မှုအခြေအနေကိုလည်းကောင်း၊ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ကွက်လပ်ဖြည့်ထင်းရှူး စိုက်ခင်း ၃၅ ဧကနှင့် ၂၀၂၄ ခုနှစ် စက်မှုကုန်ကြမ်း ထင်းရှူးစိုက်ခင်း ၅၅ ဧက ၏ ရှင်သန်မှုအခြေအနေကိုလည်းကောင်း လှည့်လည် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များ မှာကြားသည်။

သစ်မျိုး ၁၅ မျိုးဖြင့် ပျိုးထောင်ထားရှိမှု ထိုနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ကလေး မြို့နယ် ဟဲဟိုးပျိုးဥယျာဉ်အတွင်း အာဆီယံလမ်း ဘေးဝယ်ယာစိုက်ပျိုးခြင်း၊ အင်းလေးကန်စိမ်းလန်း စိုပြည်ရေး စိုက်ပျိုးခြင်းနှင့် လူထုမြန်စိုက်ပျိုးခြင်းများ အတွက် သစ်မျိုး ၁၅ မျိုးဖြင့် ပျိုးပင် ၁၀၇၀၀၀ ပျိုးထောင်ထားရှိမှုကိုလည်းကောင်း၊ ဟဲဟိုး-ဘော်ဆိုင် ကားလမ်းတစ်လျှောက် လမ်းဘေးဝယ်ယာစိမ်းလန်း စိုပြည်စေရေးအတွက် ၂၀၂၂ ခုနှစ် မိုးရာသီတွင် စိုက်ပျိုးခဲ့သော လမ်းဘေးဝယ်ယာထင်းရှူးပင် ၃၂၀၀၀ နှင့်တောင်ကုန်းများ မြေဆီလွှာတိုက်စားမှုကာကွယ် ရေးအတွက် တစ်အုပ်တစ်မထင်းရှူးပင် ၂၀၆၀၀



၏ အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းနေမှုကို လည်းကောင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး စိုက်ပျိုးထားသည့် အပင်များ ဆက်လက်ရှင်သန်ရေးနှင့် ရေရှည်တည်တံ့ အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်သွားရန် မှာကြား သည်။ ရေဝေရေလဲထိန်းသိမ်းရေး ဆက်လက်၍ တောင်ကြီးမြို့နယ်တောင်လေးလုံး ပျိုးဥယျာဉ်အတွင်း အင်းလေးကန်ရေဝေရေလဲ ထိန်းသိမ်းရေးစိုက်ခင်းနှင့် လူထုမြန်စိုက်ပျိုးခြင်း

အတွက် ပျိုးပင် ၂၄၀၀၀ ကြိုတင်ပျိုးထောင်ထားမှု အခြေအနေနှင့် အေးသယာ Green Zone ပျိုး ဥယျာဉ်အတွင်း တောင်ကြီးမြို့ ထိသိမ်ကန်ရေထွက် စိမ်းလန်းစိုပြည်ရေးနှင့် ထိသိမ်ကန်ရေဝေရေလဲ ထိန်းသိမ်းရေးအတွက် ထင်းရှူးပျိုးပင် ၂၅၀၀၀ နှင့် အထူးပျိုးပင် ၃၉၄၀၀ ပျိုးထောင်ထားရှိမှုကို ကြည့်ရှု စစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များ မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသိန်းဇံ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီး အသက် (၁၈) နှစ်အောက် ပြေးခုန်ပစ်ပြိုင်ပွဲယှဉ်ပြိုင်ကစားနေမှု ကြည့်ရှုအားပေး

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၄ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်း ဒေသကြီး အသက်(၁၈)နှစ်အောက် ပြေးခုန်ပစ်ပြိုင်ပွဲကို ယနေ့ နံနက် ပိုင်းတွင် နေပြည်တော် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိ အားကစားကွင်းနှင့် လေ့ကျင့်ရေး ကွင်းအမှတ်(၁)တို့တွင် ဆက်လက် ကျင်းပရာ အားကစားနှင့် လူငယ် ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးမင်းသိန်းဇံ၊ ဒုတိယ ဝန်ကြီးဦးထိန်းလင်းနှင့် ဦးစင်မင်း ထက်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ပြေးခုန်ပစ်အဖွဲ့ချုပ်မှ တာဝန်ရှိသူ များက ပြိုင်ပွဲယှဉ်ပြိုင်နေမှုများ

ကို လိုက်လံကြည့်ရှု အားပေးကြ သည်။ ယှဉ်ပြိုင်ကစား ယနေ့ပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ်များအဖြစ် အမျိုးသမီး (မီတာ ၅၀၀၀ လမ်း လျှောက်၊ အလျားခုန်၊ မီတာ ၈၀၀၊ မီတာ ၂၀၀၊ မီတာ ၄၀၀ တန်း ကျော်၊ ကြိုးတပ်သံလုံးပစ်၊ မီတာ ၂၀၀၀ တားဆီးကျော်ပြေး) ပြိုင်ပွဲများနှင့် အမျိုးသား (ကြိုးတပ် သံလုံးပစ်၊ မီတာ ၈၀၀၊ မီတာ ၂၀၀၊ အလျားခုန်၊ မီတာ ၄၀၀ တန်းကျော်) ပြိုင်ပွဲများ ကို ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ကြ သည်။(အောက်ပုံ)



ဆုချီးမြှင့်ပေးအပ် ပြိုင်ပွဲများအပြီးတွင် ဆုချီးမြှင့် ခြင်းအခမ်းအနားကို ဆက်လက် ကျင်းပရာ ယမန်နေ့က ကျင်းပခဲ့ သည့် ပြိုင်ပွဲများဖြစ်သော အမျိုး သား(မီတာ ၁၀၀၀ လမ်းလျှောက်၊ မီတာ ၃၀၀၀) ပြိုင်ပွဲများ၊ အမျိုး သမီး မီတာ ၅၀၀၀ လမ်းလျှောက် ပြိုင်ပွဲ၊ အမျိုးသား / အမျိုးသမီး (သံပြားပိုင်းပစ်၊ မီတာ ၄၀၀၊ တန်းမြင့်ခုန်၊ ၁၀၀ x ၄ လက်ဆင့် ကမ်း) ပြိုင်ပွဲများတွင် ပထမ၊ ဒုတိယ နှင့် တတိယဆုရရှိခဲ့သူများကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး (အပေါ်ပုံ)၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ

ပထမ၊ ရွှေတံဆိပ် လေးခု၊ ငွေ တံဆိပ် တစ်ခု၊ ကြေးတံဆိပ် သုံးခု ဖြင့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး အသင်းက ဒုတိယ၊ ရွှေတံဆိပ် သုံးခု၊ ငွေတံဆိပ် လေးခု၊ ကြေး တံဆိပ် ခြောက်ခုဖြင့် စစ်ကိုင်း တိုင်းဒေသကြီးအသင်းက တတိယ၊ ရွှေတံဆိပ် နှစ်ခုဖြင့် မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီးအသင်းက စတုတ္ထနေရာ များတွင် ရပ်တည်နိုင်ခဲ့ကြ သည်။

မည်သူမဆိုကြည့်ရှု အားပေးနိုင် ကြည့်ရှု ၂၅ ရက် နံနက် ၆ နာရီခွဲ မှစတင်၍ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစား ကွင်းနှင့် လေ့ကျင့်ရေးကွင်းအမှတ် (၁)တို့တွင် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်း ဒေသကြီး အသက်(၁၈)နှစ်အောက် ပြေးခုန်ပစ်ပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ်များအဖြစ် အမျိုးသား (မီတာ ၅၀၀၀၊ သံလုံး ပစ်၊ တုတ်ထောက်ခုန်၊ မီတာ ၁၀၀ တန်းကျော်၊ မီတာ ၂၀၀၊ မီတာ ၄၀၀ x ၄ လက်ဆင့်ကမ်း၊ မီတာ ၈၀၀) ပြိုင်ပွဲများနှင့် အမျိုးသမီး (မီတာ ၃၀၀၀၊ မီတာ ၁၀၀ တန်း ကျော်၊ သံလုံးပစ်၊ တုတ်ထောက် ခုန်၊ မီတာ ၂၀၀၊ မီတာ ၄၀၀ x ၄ လက်ဆင့်ကမ်း၊ မီတာ ၈၀၀) ပြိုင်ပွဲ များကို ဆက်လက်ကျင်းပသွား မည်ဖြစ်၍ အားကစားဝါသနာရှင် များအနေဖြင့် မည်သူမဆို အခမဲ့ လာရောက်ကြည့်ရှု အားပေးနိုင် ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချန်းရွာမည် နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၄ မနက်ဖြန်အတွက် ခန့်မှန်းချက်မှာ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တွင် မုတ်သုံလေ အားအသင့် အတင့်ရှိမည်။ မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေမှာ လှိုင်းအသင့်အတင့်ရှိမည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလှန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် မြောက်မေ့

ရုတ်ပေခန့် ရှိနိုင်သည်။ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေမှာ ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်တွင် မုတ်သုံလေ အားအသင့်အတင့်ရှိနေပြီး ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တွင် မုတ်သုံလေ အားအသင့်အတင့်မှ အားကောင်းနေသည်။

ရုတ်ပေခန့် ရှိနိုင်သည်။ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေမှာ ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်တွင် မုတ်သုံလေ အားအသင့်အတင့်ရှိနေပြီး ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တွင် မုတ်သုံလေ အားအသင့်အတင့်မှ အားကောင်းနေသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်သက်ခိုင် ကိုဗစ်အလွန်ကာလ ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ် ခရီးစဉ်ဒေသများတွင် ရေရှည်တည်တံ့သော ခရီးသွားလုပ်ငန်းဖော်ဆောင်ရေးဆွေးနွေးပွဲသို့ တက်ရောက်

နေပြည်တော်၊ ဩဂုတ် ၂၄
 ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်သက်ခိုင် သည် ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းက ပုဂံမြို့ရှိ ရွှေနန်းတော်ဟိုတယ်၌ ကျင်းပသည့် မဲခေါင်-လန်ချန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး အထူးရန်ပုံငွေ ၂၀၂၃ ဖြင့် ဆောင်ရွက်သည့် ကိုဗစ်အလွန်ကာလ ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ် ခရီးစဉ်ဒေသများတွင် ရေရှည်တည်တံ့သောခရီးသွားလုပ်ငန်း ဖော်ဆောင်ရေးဆွေးနွေးပွဲ (Seminar on Making Tourism More Sustainable in Cultural Heritage Destinations in the Post Pandemic) ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်သည်။ အခမ်းအနားသို့ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E Ms. Ma Jia၊ ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားညွှန်ကြားမှု ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မဲခေါင်-လန်ချန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ ဖြစ်ကြသည့် တရုတ်၊ ကမ္ဘောဒီးယား၊ လာအို၊ မြန်မာနိုင်ငံ တိုင်းစုများကိုယ်စားလှယ်များ၊ ညောင်ဦးခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာများမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ခရီးသွားလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ညီနောင်တိုင်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်ကြသည်။

စီမံကိန်းသုံးခုရရှိထား အခမ်းအနားတွင်ပြည်ထောင်စု



ဝန်ကြီးက ယခုစီမံကိန်းအပြင် ခရီးသွားလုပ်ငန်းကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် မဲခေါင်-လန်ချန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး အထူးရန်ပုံငွေမှ စီမံကိန်းသုံးခုကို ရရှိထားခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မဲခေါင်-လန်ချန်းနိုင်ငံများအကြား ယဉ်ကျေးမှုနှင့် ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ် နေရာများကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရာတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို မြှင့်တင်ရန်၊ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ် နေရာများ၏ ရေရှည်တည်တံ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ကြံ့ခိုင်မှု၊ လျက်ရှိသည့် စိန်ခေါ်မှုများကို ဖြေရှင်းရာတွင် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ၏ အတွေ့အကြုံ ကောင်းများကို ပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်နှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းများ ကြံ့ကြံ့ခိုင်ခိုင်ရေးအတွက် ရေရှည်တည်တံ့သော ခရီးသွားမူဝါဒနှင့် စီမံကိန်းများရေးဆွဲခြင်း၊ ခရီးစဉ်ဒေသများ စီမံခန့်ခွဲမှု၊ ခရီးသည်စီမံခန့်ခွဲမှု၊ မဟာဗျူဟာ မြောက် ဈေးကွက်ရှာဖွေခြင်း၊

ယဉ်ကျေးမှုနှင့် ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ် နေရာများတွင် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်စီမံခန့်ခွဲခြင်း စသည့်မဟာဗျူဟာများနှင့် အလေ့အကျင့်ကောင်းများကို မျှဝေနိုင်ရန် ရည်ရွယ်၍ ကျင်းပပြုလုပ်ခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း။

အပြန်အလှန်မျှဝေရန်ပြော ကိုဗစ် - ၁၉ ကာလအတွင်း ခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့် ဆက်စပ်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအနေဖြင့် အခက်အခဲနှင့် အကျပ်အတည်းများ များစွာကြုံတွေ့ခဲ့ရပြီး ကိုဗစ်-၁၉ အလွန်ကာလများတွင် ခရီးသွားလုပ်ငန်းများ ပြန်လည်ထူထောင်ရာ၌ နည်းလမ်းအသစ်များ ပြန်လည်စဉ်းစားဖော်ဆောင်ရန်လိုအပ်ပါကြောင်း၊ သို့ဖြစ်ရာ ယခုကဲ့သို့ ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များကို ထိန်းသိမ်းရာတွင်လည်း ခရီးသွားလုပ်ငန်းများဖြင့် ပိုမိုရေရှည်တည်တံ့အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ယခုကဲ့သို့ဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပပြုလုပ်၍ မဲခေါင်နိုင်ငံများ၏ အလေ့အကျင့်ကောင်းများနှင့်

ဆောင်ရွက်နေမှုများကို အပြန်အလှန်မျှဝေရန် ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E Ms. Ma Jia က ဂုဏ်ပြုအမှာစကား ပြောကြားပြီး မဲခေါင် - လန်ချန်း ပူးပေါင်းညှိနှိုင်းရေး ရုံးအဖွဲ့ (မြန်မာ) မှ ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦးက အမှာစကား ပြောကြားသည်။

စကားပိုင်းဆွေးနွေး အဆိုပါ ဆွေးနွေးပွဲတွင် မဲခေါင် - လန်ချန်းနိုင်ငံများမှ ခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များ ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေးဆိုင်ရာ ပညာရှင်များနှင့် ဆွေးနွေးပွဲတက်ရောက်လာသူများက ခရီးသွားလုပ်ငန်းဖြင့် ဒေသတွင်းယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်ခရီးစဉ်ဒေသများ ရေရှည်တည်တံ့အောင် ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ရေရှည်တည်တံ့သော ခရီးသွားလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ အလေ့အကျင့်ကောင်းများ မျှဝေခြင်း၊ ယဉ်ကျေး

မှုအမွေအနှစ် ခရီးစဉ်ဒေသများ မြှင့်တင်ခြင်းကိစ္စရပ်များကို အပိုင်းသုံးပိုင်းခွဲ၍ စကားပိုင်းဆွေးနွေးခြင်းနှင့် မေးခွန်းများမေးမြန်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E Ms. Ma Jia ကို ပုဂံမြို့ရှိ ရွှေနန်းတော်ဟိုတယ်၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

နှစ်နိုင်ငံခရီးသွားလုပ်ငန်း တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာ - တရုတ် နှစ်နိုင်ငံ ခရီးသွားလုပ်ငန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးနှင့် ခရီးသွားမြှင့်တင်ရေး ဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေများ၊ မဲခေါင် - လန်ချန်း အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ အချင်းချင်း မြန်မာနိုင်ငံရှိ ပုဂံမြို့ကဲ့သို့ ရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှု အမွေအနှစ်မြို့များကို ညီအမိမြို့တော်များ (Sister Cities) အဖြစ် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးဆိုင်ရာတို့ကို ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ အပြန်အလှန်ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

မွန်လုံပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ဝန်ကြီးဌာနမှ ပုဂံဟိုတယ်များနှင့် တူရင်တောင်ခြေရှိ Tuyin Villa Eco Farm အပန်းဖြေစခန်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေမှုများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ညပိုင်းတွင် ကိုဗစ်အလွန်ကာလ ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ် ခရီးစဉ်ဒေသများတွင် ရေရှည်တည်တံ့သော ခရီးသွားလုပ်ငန်း ဖော်ဆောင်ရေး ဆွေးနွေးပွဲသို့

တက်ရောက်လာကြသည့် တရုတ်၊ ကမ္ဘောဒီးယား၊ လာအို၊ မြန်မာနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံတို့မှ ကိုယ်စားလှယ်များကို ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တည်ခင်းဆွဲသည့် ညစာစားပွဲသို့ တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြားပြီး မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး၊ မဲခေါင်-လန်ချန်း အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများမှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့်အတူ ညစာသုံးဆောင်ကြရာ ညစာစားပွဲအခမ်းအနားတွင် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအကလေးများဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သန့်ရှင်းသာယာလှပစေရန် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ပုဂံဒေသရှိ ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ၊ ဟိုတယ်ဝန်ထမ်းများ၊ ဧည့်လမ်းညွှန်များ၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့် ဆက်စပ်အသင်းအဖွဲ့များ၊ Bagan Plastic Campaign အဖွဲ့နှင့်အတူ အားလုံးပူးပေါင်းပါဝင်၍ ပုဂံရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှု နယ်ပယ်အတွင်း သန့်ရှင်းသာယာလှပစေရန်နှင့် အမှိုက်သရိုက်ကင်းစင်ပပျောက်စေရန် ရည်ရွယ်၍ သီရိပဗ္ဗာဟိုတယ်လမ်းဆုံမှစတင်၍ မန္တလာဘုရားအထိ စုပေါင်းအမှိုက်ကောက်နေမှု အခြေအနေကို သွားရောက်ကြည့်ရှု အားပေးသည်။ အဆိုပါ Bagan Plastic Campaign အဖွဲ့သည် အပတ်စဉ် စနေနေ့ နံနက်တိုင်း စုပေါင်း အမှိုက်ကောက်လျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ကျိုင်းတုံမြို့၌ မြန်မာ - ထိုင်းနှစ်နိုင်ငံ ခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့် ကုန်စည်စီးဆင်းမှု လုပ်ငန်းများတိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

ကျိုင်းတုံ၊ ဩဂုတ် ၂၄
 ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း)၊ ကျိုင်းတုံမြို့၌ မြန်မာ - ထိုင်းနှစ်နိုင်ငံ ခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့် ကုန်စည်စီးဆင်းမှု လုပ်ငန်းများ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲကို ဩဂုတ် ၂၃ ရက်က ကျိုင်းတုံမြို့ ပြည်နယ်အစိုးရရုံးသို့ ကျင်းပသည်။ (ယာပုံ) ဆွေးနွေးပွဲတွင် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ထိုင်းနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E Mr Mongkol Visitsump ဦးဆောင်သော အဖွဲ့နှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့၊ ရှမ်းအရှေ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစော်လွင်ဦး၊ ဦးဆောင်သော အဖွဲ့တို့က နှစ်နိုင်ငံစီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးမှုပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးနှင့် ကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်းများ တိုးမြှင့်

ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် မြန်မာ-ထိုင်း နယ်စပ်တာချီလိတ် ချစ်ကြည်ရေးတံတားကိတ်မှ တာချီလိတ်-ကျိုင်းတုံ-တောင်ကြီး-မိတ္ထီလာ-မန္တလေး လမ်းကြောင်းများတွင် ကုန်စည်စီးဆင်းမှုဆောင်ရွက်နိုင်ရေးနှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းများ တိုးမြှင့်ပေးပို့ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး စသည့်ကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေးကြသည်။

ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ထိုင်းနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့၊ ရှမ်းအရှေ့ဥက္ကဋ္ဌတို့က အမှတ်တရလက်ဆောင်ပစ္စည်းများ အပြန်အလှန်ပေးအပ်ပြီး စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။

ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ထိုင်းနိုင်ငံ



သံအမတ်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ကြည့်ရှုခဲ့ကြောင်းသိရသည်။ ကျိုင်းတုံလေဆိပ်နှင့် ကျိုင်းတုံ - တောင်ကြီးလမ်းတွင် ကုန်စည်ပို့ဆောင်မှုအခြေအနေများ သွားရောက်

သစ်တောသယံဇာတ ပတ်ဝန်းကျင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ထိန်းသိမ်းရေးအသင်း နှစ်ပတ်လည် အစည်းအဝေးကျင်းပ

ရန်ကုန်၊ ဩဂုတ် ၂၄ - သစ်တောသယံဇာတပတ်ဝန်းကျင်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ထိန်းသိမ်းရေးအသင်း၏ (၁၆) ကြိမ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်သင်းလုံးကျွတ်အစည်းအဝေးကို ဩဂုတ် ၂၃ ရက်က ဗဟန်းမြို့နယ်ရှိ Royal Garden Restaurant ၌ ပြုလုပ်ရာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သစ်တောဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က အမှာစကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက်အသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးစန်းလွင်က အမှာစကား ပြောကြားပြီး အသင်းအတွင်းရေးမှူး ဦးစွန်ထွေးက ၂၀၁၈ - ၂၀၁၉ မှ ၂၀၂၃ - ၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် မြောက်နှစ်တာကာလအတွင်း အသင်း၏လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များ

ကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ဆက်လက်၍ အသင်းသားများ၏ မေးမြန်းချက်များကို ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြဝင်းက ရှင်းလင်းဖြေကြားပြီး အသင်းနယ်ပယ် ဦးတင်လတ်က ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဩဂုတ်လမှ ၂၀၂၄ ခုနှစ်ဇူလိုင်လအထိ သုံးနှစ်တာ ကာလတာဝန်ထမ်းဆောင်ကြမည့် ဗဟိုကော်မတီဝင် ၁၇ ဦးတို့၏ အမည်စာရင်းကို ဖတ်ကြားကြေညာသည်။ ယင်းနောက် အသင်းအတွက် အလှူငွေများလှူဒါန်းကြသည့်ကုမ္ပဏီများ၊ အဖွဲ့အစည်းများကို အသင်းအတွင်းရေးမှူး ဦးစွန်ထွေးက ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာပေးအပ်သည်။ မျိုးမင်းသူရ

အောင်စင်မြင့် (ပြန်/ဆက်)



Photo- Sputnik

ကြက်ဥအယောင် တိမ်တောင်သဖွယ် မင်းရေးကျယ် (ရှုပ်ထွေးလာသည့် ရုရှား - ယူကရိန်း စစ်ပွဲ)

ကိုကိုလှိုင်

၂၀၂၂ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလက စတင်ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ရုရှား-ယူကရိန်းစစ်ပွဲမှာ ယခုအခါ နှစ်နှစ်ကျော် ကြာမြင့်ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ ထိုကာလအတွင်း စစ်ပွဲ ရေချိန်မှာလည်း အနိမ့်အမြင့်၊ အတက်အကျ၊ အပြောင်းအလဲ များစွာရှိခဲ့လေသည်။ ၂၀၂၄ ခုနှစ် အတွင်း ဝင်ရောက်လာသောအခါ၌မူ ရေရှည်၌ ခံနိုင်ရည်ရှိသူက အကဲသာစမြဲ ဖြစ်သည့်အတိုင်း ရုရှားဘက်မှ အသာစီးရလာခဲ့သည်။ ဒီနီပရီမြစ်၏ အရှေ့ဘက်ကမ်းမှ ရုရှားနယ်ဖွားဒေသများကို သိမ်းသွင်းထားနိုင်ခဲ့သော ရုရှားနိုင်ငံသည် ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သော ဆင်နွှဲနေရာမှ GPS ပုံထိန်းစနစ်တပ် ဧရာမပေါက်ကွဲ အားပြင်း ဖုံးကြီးများ၊ စစ်သည်တပ်စဉ်းချင်း ထိန်းချုပ်သည့် အသေခံ FPV ဒရုန်းဖုံးများကို တွင်တွင် ကျယ်ကျယ်အသုံးပြုကာ ယူကရိန်းတပ်များကို အထိနာအောင် တိုက်ခိုက်၍ ရှေ့သို့တိုးကာ ထိုးစစ်ဆင်လာနိုင်ခဲ့သည်။ ထိုကာလတွင် အမေရိကန်နိုင်ငံ မှ ယူကရိန်းကိုပေးအပ်မည့် အကူအညီများမှာလည်း နိုင်ငံရေးအဟန့်အတားများကြောင့် မရောက်လာနိုင်သေးသည့် အချိန်ဖြစ်၍ ယူကရိန်းတို့ များစွာ အကျပ်အတည်း ဆိုက်ခဲ့ရသည်။ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းမှ လေ့လာသူများကလည်း ယူကရိန်း၏ နောက်ဆုံးနေ့များမှာ မဝေးတော့ပြီဟု ခန့်မှန်းခဲ့ကြသည်။ ယူကရိန်းသမ္မတ ဇေလက်စကီးကိုယ်တိုင်ပင်လျှင် ၆၇ အစည်းအဝေး၊ စင်ကာပူပုဂံဂီလာ ကာကွယ်ရေး နှီးနော့ဖလှယ်ပွဲ စသည့်နိုင်ငံတကာအစည်းအဝေးများသို့ သွားရောက်ကာ နိုင်ငံတကာအကူအညီများ ရှာဖွေခဲ့ရသလို ယူကရိန်းငြိမ်းချမ်းရေးဆိုင်ရာ နိုင်ငံတကာ ထိပ်သီးဆွေးနွေးပွဲတစ်ရပ်ကို အပြေးအလွှား စီစဉ်ခဲ့သော်လည်း တရုတ်၊ အိန္ဒိယနှင့် နိုင်ငံကြီးအများအပြားက တက်ရောက်ရန် စိတ်ဝင်စားခဲ့ခြင်းမရှိသဖြင့် မအောင်မြင်ခဲ့ပေ။

ဤသို့ ယူကရိန်းတို့ အခြေယိုင်နဲ့နေချိန်တွင် ဩဂုတ်လ ၆ ရက်နေ့က ယူကရိန်း တင့်နှင့် သံချပ်ကာတပ်ဖွဲ့များ ရုရှားနယ်စပ်များကို ဖြတ်ကျော်၍ မမျှော်လင့်ဘဲ ရုရှားနိုင်ငံ ကတိစ်ဒေသအတွင်း ဝင်ရောက်ကာ နယ်မြေအနည်းငယ်ကို သိမ်းပိုက်လိုက်သောအခါ တစ်ကမ္ဘာလုံးအတွက် အံ့အားသင့်ဖွယ် ဖြစ်ခဲ့ရသည်။ ယူကရိန်းတို့က နယ်မြေ သိမ်းပိုက်နိုင်ရုံမျှမက အင်တိုက်ကာ ကြက်ဥသေသွားကြသော ရုရှားတပ်ဖွဲ့ဝင်အချို့ကိုပင်

အရှင်ဖမ်းကာ ဗီဒီယိုရိုက်ကူး၍ ထုတ်လွှင့်ပြသလိုက်သောအခါ အနောက်မီဒီယာအများအပြားက “ကိုးလီယက် လူ့ဘီလူးကြီး” ရုရှားကို “နွားကျောင်းသား ဒေဗစ်” ယူကရိန်းက လေးစွာဖြင့်ထူ၍ အနိုင်ယူလိုက်လေပြီဟု သောင်းသောင်းဖြင့် ဩဘာပေးခဲ့ကြသည်။

အမှန်တကယ်တွင်မူ ယူကရိန်းတပ်ဖွဲ့များက ရုရှားနိုင်ငံအတွင်းသို့ ထိုးဖောက်ဝင်ရောက်နိုင်သော အကွာအဝေးမှာ မိုင် ၂၀ ခန့်သာဖြစ်ပြီး စုစုပေါင်း သိမ်းပိုက်ထားနိုင်သော နယ်မြေမှာလည်း စတုရန်းကီလိုမီတာ ၁၂၅၀ (စတုရန်းမိုင် ၄၈၀ ခန့်)သာ ဖြစ်၏။ ရုရှားနိုင်ငံတစ်ခုလုံး၏ ဧရိယာ စတုရန်းကီလိုမီတာ ၁၇ သန်းနှင့်ဆိုပါက ၀.၀၁၁၆ ၀၀၇၃ ရာခိုင်နှုန်းမျှသာရှိ၏။ သို့သော်လည်း ထိုသို့ စာမပွဲလောက်သော သိမ်းပိုက်မှုသည်ပင်လျှင် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံရေး၌ အဓိပ္ပာယ်များစွာ ဖော်ဆောင်နေသော ကိစ္စတစ်ရပ်ဖြစ်လာသည်။

ပထမဦးစွာ စိတ်ဝင်စားဖွယ်ကောင်းသော အချက်တစ်ရပ်မှာ ရုရှားနှင့် နှိုင်းစာလျှင် စစ်အင်အား အဆမတန် ကွာဟနေပါလျက်၊ ဒီနီပရီမြစ်ကြောင်း တစ်လျှောက် ရှည်လျားသော စစ်မျက်နှာတွင်လည်း အရေးမလှ ဖြစ်နေပါလျက် အဘယ်ကြောင့် ယူကရိန်းက အရက်ီးကာ အလျော်အစားကြီးမားလှသည့် တန်ပြန်တိုက်ခတ်မှုကို ဆင်နွှဲရပါသနည်း

ဟူသော မေးခွန်းဖြစ်၏။

ယူကရိန်းသမ္မတ ဇေလက်စကီးက ကတိစ်ဒေသမှ နေ၍ ရုရှားအမြောက်များက ယူကရိန်းဘက်သို့ အဆက်မပြတ် ပစ်ခတ်နေသောကြောင့် (မိမိကိုယ်ကိုယ် ကာကွယ်သည့်သဘောဖြင့်) ဝင်ရောက် ထိုးဖောက် တိုက်ခိုက်ရပါသည်ဟု ပထမပိုင်းတွင် ပြောကြားခဲ့၏။ နောက်ပိုင်းတွင်မူ ရုရှားပိုင်နယ်တွင် ကြားခံနယ်မြေတစ်ခု တည်ထောင်လိုသောကြောင့် ဝင်ရောက်သိမ်းပိုက်ခဲ့ရသည် ဆိုသည်။

ရုရှားသမ္မတ ပူတင်ကမူ ယူကရိန်းအနေဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲတွင် တန်းတူရည်တူ အပေးအယူပြုလုပ်နိုင်ရန်အတွက် နယ်မြေအလံ အထပ်ထပ်နိုင်မည့် သိမ်းပိုက်နယ်မြေတစ်ခု ဖန်တီးရယူလိုခြင်းဖြစ်သည်ဟု ဆိုသည်။

ထိုကဲ့သို့ နှစ်ဖက်ခေါင်းဆောင်များ ဖော်ထုတ်လာသည့် အချက်အားလုံးမှာ သူတို့ကိုယ်တိုင်က အမြင်အရ မှန်ကန်နေကြသည်ဟု ဆိုနိုင်သော်လည်း နောက်ကွယ်၌ ပိုမိုနက်ရှိုင်းသော အကြောင်းရင်းများ ရှိနိုင်သည်ဟု မှန်းဆမိပါသည်။

ထင်သာမြင်သာရှိသော ပထမအကြောင်းရင်းမှာ ယူကရိန်းသမ္မတ ဇေလက်စကီးအတွက် သူစတင်ခဲ့သော ဇာတိလမ်းကို ဆုံးခန်းတိုင် ကနိုင်ရန်မှာ ပြည်သူလူထု၏ စစ်ပွဲအပေါ် ထောက်ခံမှု သူ့အပေါ်

ထောက်ခံမှု မြင့်တင်ပေးရန် အရေးတကြီး လိုအပ်လာမှုဖြစ်၏။ ရုရှားနိုင်ငံက ၂၀၂၂ ခုနှစ် စစ်ပွဲအစတွင် အင်အားအလုံးအရင်းဖြင့် ထိုးစစ်ဆင်လာချိန်၌ အနောက်အင်အားကြီးနိုင်ငံများက ဇေလက်စကီးကို အင်အားမမျှသည့်အတွက် နိုင်ငံမှ ထွက်ခွာ ရှောင်တိမ်းကာ ဥရောပတွင် အဝေးရောက် အစိုးရ ဖွဲ့ရန် တိုက်တွန်းခဲ့ကြသည်။ သို့သော် ဇေလက်စကီးက ခေါင်းမာစွာ ဆန့်ကျင်ရပ်တည်ကာ ယူကရိန်းမှ လုံးဝထွက်ခွာ အရှုံးပေးမည်မဟုတ်ကြောင်း ရဲရဲတောက်ကြွေညာခဲ့သည်။ ယူကရိန်းပြည်သူ ၉၀ ရာခိုင်နှုန်းကလည်း မျိုးချစ်စိတ်ဖြင့် ဇေလက်စကီးကို အပြည့်အဝထောက်ခံခဲ့ကြပြီး စစ်သုံးတီရပ် လက်တိုကို ဝတ်ဆင်၍ စစ်ပွဲကို ကွပ်ကဲနေသော ဇေလက်စကီး၏စတိုင်မှာ ကမ္ဘာသိအမှတ်တံဆိပ် တစ်ခုသဖွယ် ဖြစ်ခဲ့ရသည်။

စစ်ပွဲကာလကြာရှည်၍ စစ်အိမ်ပန်းလာသော အခါ ယူကရိန်းပြည်သူလူထု၏ သဘောထားမှာလည်း ပြောင်းရွှေလာခဲ့သည်။ ယခုအခါ ဇေလက်စကီးကို အပြည့်အဝထောက်ခံသူမှာ ၂၂ ရာခိုင်နှုန်းသာ ကျန်ရှိတော့သည်။ ယူကရိန်းပြည်သူအများစုက အသက်အိုးအိမ်ပိုင်ဆိုင်မှုများ စစ်ကြောင့် ပျက်စီးရမှု၊ မိသားစုများ သေကွဲ သို့မဟုတ် ရင်ကွဲ ကွဲရမှုတို့ ကြုံရရန်များလာသောအခါ နိုင်ငံပွဲထက် ရှုံးနိမ့်ရမှုများက များလာသောအခါ မျှော်လင့်ချက်တို့ မှေးမှိန်လာကာ “ဆုံးရှုံးထားသော နယ်မြေအားလုံး ပြန်မရချင်း စစ်ဆက်တိုက်မည်”ဟု ကြွေးကြော်ထားသော ဇေလက်စကီးအပေါ် ထောက်ခံမှု သိသိသာသာ ကျဆင်းသွားခဲ့သည်။ ယူကရိန်း တပ်မတော်အတွင်း ၌လည်း လူ့ လက်နက်ပစ္စည်းများ ထည့်မလောက်၊ ဖြည့်မလောက် အဆုံးအနွှားနေသောအခါ တိုက်ပွဲ ဝင်စိတ်ဓာတ်များ ပျက်ပြားလာနေသည်။ ဇေလက်စကီး၏ သမ္မတသက်တမ်းမှာလည်း ၂၀၂၄ ခုနှစ် မေလတွင် ကုန်ဆုံးသွားခဲ့ပြီဖြစ်ပြီး လွှတ်တော်၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် စစ်ပွဲကာလတွင် ရှေးကောက်ပွဲအသစ် မကျင်းပဘဲ သမ္မတဆက်လုပ်နေရခြင်း ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် ပြည်သူလူထု၏ထောက်ခံမှုနှင့် တစ်နိုင်ငံလုံး စိတ်ဓာတ်ပြန်လည် မြှင့်တင်နိုင်မှုအတွက် သေးငယ်သော ကန့်သတ်အောင်မြင်မှုဖြစ်စေ အောင်ပွဲတစ်ခုကိုတော့ မဖြစ်မနေရယူရန် အခြေအနေက တွန်းအားပေးနေခြင်း ဖြစ်လေသည်။

○ အမှန်တကယ်လက်တွေ့ နေ့တိုင်းနိုင်ငံများအားလုံးလိုလိုက ယူကရိန်းစစ်ပွဲ နက်နက်ရှိုင်းရှိုင်း ပါဝင်လိုမှုမရှိသကဲ့သို့ မိမိအိတ်ကစိုက်၍ ထိထိရောက်ရောက် ကူညီပေးဖွယ်လည်း မရှိပေ။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ယင်းတို့၏ ပြည်တွင်းနိုင်ငံရေးအခြေအနေ ရှုပ်ထွေးနေသည့် ပြဿနာများကို ရင်ဆိုင်နေကြရသောကြောင့်ဖြစ်၏။ အမေရိကန်တွင် သမိုင်းတစ်လျှောက် အပြင်းထန်ဆုံးသမ္မတနေရာ ယှဉ်ပြိုင်ရမှု ဖြစ်ပွားနေသည်။ ဗြိတိန်၌ ပြည်တွင်းစစ်ဖြစ်နေပြီဟုပင် ဝေခံခံရလောက်အောင် လူအုပ်စုပဋိပက္ခ အဓိကရုဏ်းများ ဖြစ်နေသည်။ ပြင်သစ်အပါအဝင် ဥရောပနိုင်ငံများ၌ ယူကရိန်းစစ်ကို ထောက်ခံသည့် လစ်ဘရယ်ပါတီများနေရာတွင် မိမိနိုင်ငံရေးကိုသာ ပိုမိုဦးစားပေးမည့် အမျိုးသားရေးဝါဒီများက ပိုမိုအားကောင်းလာမှုနှင့် ကြုံတွေ့နေရသည်။ ထို့ထက်ပို၍ အရေးကြီးသည်မှာ ယူကရိန်းကို ပြီးနိုင်စီမံနိုင် ပိုင်းဝန်းထောက်ပံ့ပေးရမှုကြောင့် ဥရောပနိုင်ငံများသည် ခြေကုန်လက်ပန်း ကျလာခြင်းဖြစ်

ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဗိုလ်ဗိုလ်ကျော် ငလိုက်ရေလှောင်တံဆင့် ပေါင်းလောင်းရေလှောင်တံဆင့် ကြိုခိုင်ရေး၊ ပေါင်းလောင်းရေပိုလွှဲတွင်တပ်ဆင်ထားသော HED (Hydraulic Elevator Dam) စမ်းသပ်မောင်းနှင်မှု ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၄

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဗိုလ်ဗိုလ်ကျော်သည် ဩဂုတ် ၂၂ ရက် နံနက်ပိုင်းက ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ဥက္ကဋ္ဌသီရိမြို့နယ် ကျွဲရှင်းရွာအနီး တံဆင့်အလျားပေ ၃၉၈၄ တံဆင့်အမြင့် ၈၂ ပေ အကျိုးပြုစေရန်အတွက် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ငလိုက်ရေလှောင်တံဆင့် ရောက်ရှိစစ်ဆေးပြီး လက်ရှိရေသိုလှောင်ပမာဏ ၅၈၉၄၄ ဧကပေ သိုလှောင်ထားပြီးဖြစ်ကြောင်း မကြာမီရက်များအတွင်း ကန်ရေပြည့်အမှတ်သို့ ရောက်ရှိမည်ဖြစ်ရာ ကြိုတင်ဆောင်ရွက်ရမည့် ရေလှောင်တံဆင့်ဘေးကင်းလုံခြုံရေးလုပ်ငန်းများ အထူးအလေးထား စီမံဆောင်ရွက်ရန်၊ ရေပိုလွှဲကြိုခိုင်မှုအခြေအနေနှင့် ရေပိုလွှဲမှု ရေစီးဆင်းနိုင်သည့် လမ်းကြောင်း တစ်လျှောက် လိုက်လံကြည့်ရှုစစ်ဆေး ဆောင်ရွက်ရန်၊ ရေလှောင်တံဆင့်ကြိုခိုင်မှုအခြေအနေများကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရန်၊ မိုးစပါးလျာထားဧကပြည့်စိုက်ပျိုးနိုင်ရေး၊ ဆောင်းသီးနှံနှင့်



နေ့စပါး/အခြား သီးနှံများ စိုက်ပျိုးရေးအားပြည့်စိုက်ပျိုးနိုင်ရေး၊ ပန်းတိုင်အထွက်နှုန်းရရှိရေး စနစ်တကျစီမံဆောင်ရွက်ရန်ဆွေးနွေးရာကြားသည်။

ထို့နောက် ငလိုက်ရေလှောင်တံဆင့်နှင့် ရေပိုလွှဲတို့၏ ကြိုခိုင်မှုအခြေအနေ၊ ရေထုတ်ပြန်မှုအခြေအနေ၊

ရေသိုလှောင်ထားရှိမှု အခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ရေအရင်းအမြစ်များ အလေအလွင့် နည်းပါးပြီး ရေရှည်အကျိုးရှိစွာ အသုံးချနိုင်ရေး သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် အသံတော်သံများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရန် ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

ညနေပိုင်းတွင် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် ဇေယျာသီရိမြို့နယ် ပေါင်းလောင်းရေလှောင်တံဆင့်သို့ ရောက်ရှိပြီး တံဆင့်ကြိုခိုင်ရေး၊ ရေပိုလွှဲကြိုခိုင်ရေး၊ မူလကန် ရေပြည့် ရေသိုလှောင်ပမာဏထက်ရေလှောင်ပမာဏ ၂၄၀၀၀ ဧကပေခန့် ပိုမိုသိုလှောင်ပြီး နှစ်စဉ်လျှပ်စစ်ယူနစ် ရှစ်သန်း ပိုမိုထုတ်လုပ်ရန် ရေပိုလွှဲတွင် တပ်ဆင်ထားသော HED (Hydraulic Elevator Dam) စမ်းသပ်မောင်းနှင်မှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ထို့နောက် HED ရေတံခါးများ ဖွင့်ခြင်း၊ ပိတ်ခြင်းများကို စမ်းသပ်မောင်းနှင် ပြသရာ ဒုတိယဝန်ကြီးက တစ်အတွင်း စီးဝင်ရေကို ဂရုစိုက်စောင့်ကြည့်၍ HED ရေတံခါးများကို လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရန်၊ HED ရေတံခါးနှင့် ဆက်စပ် ပစ္စည်းများ အမြဲကြိုခိုင်မှုစစ်ဆေးရန်၊ တံဆင့်ကြိုခိုင်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးတို့ကို စဉ်ဆက်မပြတ် သတိထား စောင့်ကြည့်ကြရန် ဆွေးနွေးရာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်အတွင်း မျောက်ကျောက်ရောဂါ ဖြစ်ပွားကူးစက်မှုကာကွယ်ရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၄

ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်အတွင်းသို့ မျောက်ကျောက်ရောဂါဖြစ်ပွားကူးစက်မှု ကာကွယ်ရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယခု PHEIC အဖြစ် နေပြည်တော် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ဦးစွာ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် ဦးမြင့်စိုးက ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် မျောက်ကျောက်ရောဂါကို ကာကွယ်ရန်အတွက် PHEIC အဖြစ် ပထမအကြိမ် ကြေညာခဲ့သည့် ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇူလိုင်လမှစ၍ WHO ၏

recommendations များအတိုင်း ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုခြင်း လုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန် မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ယခု PHEIC အဖြစ် ထပ်မံ သတ်မှတ်ချိန်တွင်လည်း mpox ရောဂါစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုခြင်းနှင့် ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ခြင်းအတွက် လုပ်ငန်းများကို အထူးအလေးထားပြီး ဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ လူနာသစ်တွေ့ရှိမှုနှင့် အစုလိုက်ဖြစ်ပွားမှုများအား သတင်းပေးပို့ခြင်း၊ သံသယလူနာများကိုရောဂါဖြစ်ပွားကူးစက်မှုဆိုင်ရာ ရာဇဝင်များ သေချာစွာ မေးမြန်းစုံစမ်းပြီး

သတ်မှတ်ထားသည့် case investigation form များ ဖြည့်စွက်ခြင်း၊ ရေကျောက်ရောဂါသံသယလက္ခဏာ ဖြစ်ပွားသူလူနာများထံမှ ဓာတ်ခွဲနမူနာရယူ၍ ရေကျောက်ရောဂါနှင့် မျောက်ကျောက်ရောဂါပိုး ရှိ/မရှိ စစ်ဆေးခြင်း၊ ပြည်သူလူထုနှင့် ဖြစ်ပွားနိုင်ခြေမြင့်မားသော အုပ်စုများတွင် ကျန်းမာရေးပညာပေးခြင်းနှင့် ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့အား အပြည့်ပြည့်ဆိုင်ရာ ဝင်ထွက်ပေါက်များ အပါအဝင် နေပြည်တော်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များတွင် အရှိန်

အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ (အောက်ဝဲပုံ)

ထို့နောက် နေပြည်တော် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာသန်းနိုင်ဦးက မျောက်ကျောက်ရောဂါနှင့် ပတ်သက်၍ Power Point ဖြင့် ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့ပြီး နေပြည်တော် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာအေးအေးမာက မျောက်ကျောက်ရောဂါနှင့် ဝမ်းပျက်ဝမ်းလျှော့ရောဂါများ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုခြင်းနှင့် ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။

ယင်းနောက်အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာကြသော ဆေးရုံအုပ်ကြီးများ၊ ဆေးရုံအုပ်များ၊ မြို့နယ် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှူးများနှင့် ပုဂ္ဂလိက ဆေးရုံ/ဆေးခန်းများမှ တာဝန်ရှိသူများက သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းဆွေးနွေးတင်ပြရာ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ရှင်းလင်း ဆွေးနွေးချက်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လိုအပ်သည်များကို ဖြည့်စွက် ဆွေးနွေးပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဟိန်းသူအောင်(ပြန်/ဆက်)

တပ်ကုန်းမြို့နယ်တွင် မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် တံတားပျက်စီးမှုဖြစ်ပွား

တပ်ကုန်း ဩဂုတ် ၂၄

ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်ဥက္ကဋ္ဌရခိုင် တပ်ကုန်းမြို့အတွင်း ဩဂုတ် ၂၃ ရက် ညပိုင်းက မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် ထန်းတောကြီးကျေးရွာနှင့် သဲခဲတောင်ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်းပေါ်တွင် (ဒေသအခေါ်) ကျောက်ကုတင်ချောင်းဖြတ်ကူးတံတား ပျက်စီးမှုဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

အဆိုပါကျေးရွာချင်းဆက်တံတားသည် ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘာသာနှစ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန လူထုပံ့ပိုးမှုဖြင့် ပြုပြင်ရေး ရန်ပုံငွေများဖြင့် တည်ဆောက်ထားသော အကျယ် ၁၂ ပေ၊ အရှည် ၁၆ ပေ တံတားဖြစ်ကြောင်းနှင့် အဆိုပါချောင်းတွင် လှေဆိုင်ကယ်များဖြတ်သန်းသွားလာရေးအတွက် ထန်းတောကြီးကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် ရွာသူ ရွာသားများက ယာယီတံတား တည်ဆောက်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

တင်စိုးလွင်



အမုန်းစကားကို ဆန့်ကျင်ကြ၊ တားဆီးကြရမည်

လူမျိုး၊ ကိုးကွယ်ရာဘာသာ၊ ကျား/မ(သို့မဟုတ်) မည်သူမည်ဝါ ဖြစ်သည်ဆိုသည့် အကြောင်းအရာတို့ အပေါ်အခြေပြု၍ လူပုဂ္ဂိုလ် တစ်ဦး (သို့မဟုတ်) လူအုပ်စုတစ်စုကို မျှတမှုမရှိစွာ ဝေဖန်သည့် (သို့မဟုတ်) မလိုမုန်တားမှုကိုဖော်ပြသည့် ဆက်ဆံမှုတစ်မျိုးမျိုးကို ရည်ညွှန်းပြီး အကြမ်းဖက်ရန် လှုံ့ဆော်ခြင်းသည် အမုန်းစကားပင် ဖြစ်သည်။

အမုန်းစကားပြန်ပေးခြင်းသည် လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွင်း ခွဲခြားဆက်ဆံမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုကို ဖြစ်ပေါ်စေပြီး ဂုဏ်သိက္ခာ ရှိစွာနေထိုင်ရန်နှင့် ငြိမ်းချမ်းပြီးညီညွတ်သည့် လူ့အဖွဲ့အစည်း တည်ဆောက်ရန် မျှော်မှန်းချက်တို့ကို ထိခိုက်စေသည့်အပြင် အကျင့်စာရိတ္တကိုလည်း ထိပါးစေသည်။

သို့ဖြစ်၍ ပြည်သူများအနေဖြင့် အမုန်းစကားများကို ရှုတ်ချ ရန်နှင့်တားဆီးရန် စီမံဆောင်ရွက်ရမည်။ အမုန်းစကားဆန့်ကျင် သည့် လှုပ်ရှားမှုများတွင် အားလုံးပါဝင်ရန်နှင့် ပိုမိုအားပေးရမည်။



ဇေယျာသီရိမြို့နယ်တွင် မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် ရေကြီးရေလျှံမှုဖြစ်ပွား

ဇေယျာသီရိ ဩဂုတ် ၂၄

ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ဇေယျာသီရိမြို့နယ်၌ ယမန်နေ့ ညပိုင်းက မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် ဘောဂသီရိရပ်ကွက် တိုက်အမှတ် ၈၃၁၊ ၈၃၂၊ ၈၃၈၊ ၈၃၉၊ ၈၄၀ တို့တွင် ရေကြီး ရေလျှံမှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ရေကြီးရေလျှံမှုဖြစ်ပွားရာနေရာသို့ ဇေယျာသီရိမြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဝင် (၁) ဗိုလ်မှူးပြည့်ဖြိုးအောင်၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ရပ်/ ကျေးအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များပူးပေါင်းကာ ရေဘေးသင့်အခန်း ၁၂ ခန်းရှိ ပစ္စည်းများအား ဘေးလွတ်ရာသို့ ကူညီရွှေ့ပြောင်းခြင်း၊ အန္တရာယ်ရှိသော မီးကြိုးသစ်ကိုင်များ ဖယ်ရှားခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



အာဖဂန် ဦးချိုဒေသ၌ လူပေါင်း ၂၅ သန်းကျော် နေရပ်စွန့်ခွာ

နိုင်ဂျီဘီ ဩဂုတ် ၂၄ ရက်တွင် အာဖဂန် ဦးချိုဒေသ၌ နေရပ်စွန့်ခွာ ထွက်ပြေးရသူ ၂၅ သန်းရှိသည် ဟု အဖွဲ့အစည်းများက ပြောသည်။

နိုင်ငံပေါင်း ခြောက်နိုင်ငံ၌ ပြည်တွင်း နေရပ်စွန့်ခွာ ရှေ့ပြောင်းနေထိုင်ရသူ သန်း ၂၀ ရှိပြီး ဒုက္ခသည်နှင့် ဒီလုံ့ဒွင် တောင်းခံသည့်ဦးရေ ငါးသန်းရှိ သည်ဟု ဩဂုတ် ၂၃ ရက်တွင် အဖွဲ့အစည်းများက ပြောသည်။

အာဖဂန် ဦးချိုဒေသသည် ကမ္ဘာပေါ်တွင် အတင်းအကျပ်

ဖိအားပေးမှုကြောင့် နေရပ်စွန့်ခွာ နေထိုင်ရမှု အများဆုံးဖြစ်နေဆဲ ဖြစ်သည်ဟု အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူများ အဖွဲ့ အစည်းနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ဆိုင်ရာ အစိုးရချင်းချင်းအာဏာ ပိုင်အဖွဲ့တို့က ပြောသည်။ ဆူဒန် နိုင်ငံတွင် ဖြစ်ပွားနေသည့် ပဋိပက္ခကြောင့် နေရပ်စွန့်ခွာ နေထိုင်နေမှုကို ပို၍ဖြစ်ပေါ်စေခဲ့ သည်။

၂၀၂၃ ခုနှစ်တွင် နေရပ်စွန့်ခွာ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူ ၂၀ ဒသမ ၅ သန်းရှိရာမှ ၂၀၂၄ ခုနှစ် နှစ်လယ်ပိုင်းတွင် ၂၅ သန်းအထိ တိုးလာခဲ့သည်။ စားနပ်ရိက္ခာ

လုံလောက်မှု မရှိခြင်းနှင့် အာဟာရချို့တဲ့မှု ပြဿနာများ မှာ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူများ ကြား ဖြစ်ပေါ်နေကြောင်း အဆိုပါ အဖွဲ့အစည်းများက လေ့လာ တွေ့ရှိခဲ့သည်။

ဒေသတွင်းရွှေ့ပြောင်းနေထိုင် အများဆုံးမှာ ဆူဒန်နိုင်ငံ ဖြစ်ပြီး ယင်းနောက်တွင် ဆိုမာလီ နှင့် အီသီယိုးပီးယားနိုင်ငံ တို့မှ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်မှု အများဆုံးဖြစ်သည်ဟု အပြည် ပြည်ဆိုင်ရာရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူ များ အဖွဲ့အစည်းနှင့် ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှုဆိုင်ရာ အစိုးရ အချင်းချင်း အာဏာပိုင်အဖွဲ့တို့က



ဆိုမာလီယာနိုင်ငံ တိုင်ဒိုအာရို ဒုက္ခသည်စခန်း ယာယီတံဆိပ်များ၌ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူများကို တွေ့ရစဉ်။

ရာသီဥတုဖောက်ပြန်မှုကြောင့် ဩစတြေးလျ၏ အထင်ကရ ဂရိတ်ဘာရီယာ သန္တာကျောက်တန်း အကြီးအကျယ် ယိုယွင်းပျက်စီးလာ

ကင်ဘာရာ ဩဂုတ် ၂၄ ရက်တွင် ဩစတြေးလျနိုင်ငံ၏ အထင်ကရ ဂရိတ်ဘာရီယာ သန္တာကျောက် တန်းသည် ရာသီဥတုဖောက်ပြန် ပြောင်းလဲမှုများကြောင့် အကြီး အကျယ် ယိုယွင်းပျက်စီးလာနေ ကြောင်း ဩဂုတ် ၂၃ ရက်က ထွက်ရှိလာသည့် အစီရင်ခံစာ တစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြထားသည်။

အစိုးရအေဂျင်စီ တစ်ခုဖြစ် သည့် ဂရိတ်ဘာရီယာသန္တာ ကျောက်တန်း အဏ္ဏဝါဥယျာဉ်

အာဏာပိုင်အဖွဲ့က ထုတ်ပြန် သည့် ဂရိတ်ဘာရီယာသန္တာ ကျောက်တန်း အက်မြတ်အစီရင် ခံစာ ၂၀၂၄ အရ ကမ္ဘာကြီးပူနွေးမှု တိုးလာတိုင်း သန္တာကျောက် တန်းကြီး၏ ထူးခြားသော ဇီဝ မျိုးစုံမျိုးကွဲများကို ထိခိုက်မှုများ ဖြစ်ပေါ်လာမည်အပြင် ယင်းနှင့် ဆက်စပ်သည့် ယဉ်ကျေးမှု အမွေ အနှစ်များ လူမှုရေးနှင့် စီးပွားရေး ဆိုင်ရာ အကျိုးကျေးဇူးများနှင့် သန္တာကျောက်တန်း ဂေဟစနစ်

ဝန်ဆောင်မှုများအတွက် ထိခိုက် ဆုံးရှုံးမှုများ ဖြစ်ပေါ်လာစေမည် ဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ထား သည်။

သမုဒ္ဒရာများ ပူနွေးလာမှုနှင့် ပြင်းထန်သော ဆိုင်ကလွန်းမုန်တိုင်း များကဲ့သို့သော ရာသီဥတုဆိုင်ရာ ခြိမ်းခြောက်မှုများ ရေအရည် အသွေး ညံ့ဖျင်းမှု ငါးဖမ်းလုပ်ငန်း နှင့် သန္တာကျောက်တန်းများကို စားသုံးသည့် ကြယ်ငါးကဲ့သို့သော ရေသတ္တဝါများသည် သန္တာ

ကျောက်တန်းများ ပျက်စီးမှုကို ပိုမိုဆိုးရွားစေသည့်အပြင် သန္တာ ကျောက်တန်းကြီးကို မှီခိုနေသည့် ပင်လယ်လိပ်များ၊ ငါးမန်းများ၊ ပင်လယ်ပျော်ငှက်များနှင့် အခြား သော ပင်လယ်နေဇီဝမျိုးစိတ်များ မှာလည်း ကျဆင်းလာနေကြောင်း အစီရင်ခံစာက ဆိုသည်။

ယင်းအစီရင်ခံစာ ထုတ်ပြန် သည့်နေ့တွင် သန္တာကျောက်တန်း ရေ အရည်အသွေးမြင့်တင်ရေး ရန်ပုံငွေအဖြစ် ဩစတြေးလျ ဒေါ်လာ ၁၉၂ သန်း (အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၁၃၀ ဒသမ ၄ သန်း) ကို အသုံးပြုသွားမည်ဟု ပတ်ဝန်း ကျင်ထိန်းသိမ်းရေးရာ ဝန်ကြီး တန်ယာပလီဘာဆတ်က ကြေညာ ခဲ့သည်။ ဝန်ကြီးချုပ် အန်တိုနီ အယ်ဘာနီးစ်ကလည်း တောင်းခံ ဗဲလီတွင် ဂရိတ်ဘာရီယာသန္တာ ကျောက်တန်း အဏ္ဏဝါပြတိုက် ပြန်လည်တည်ဆောက်ရန်အတွက် ရန်ပုံငွေ ဩစတြေးလျ ဒေါ်လာ သန်း ၁၀၀ (အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၆၇ ဒသမ ၉ သန်း) ကို ခွင့်ပြု ပေးခဲ့သည်။ ဆင်ဟွာ



ကင်ညာနိုင်ငံ၌ ဒုတိယမြောက် မျောက်ကျောက်ရောဂါကူးစက်ဖြစ်ပွားမှု တွေ့ရှိ

နိုင်ဂျီဘီ ဩဂုတ် ၂၄ ကင်ညာနိုင်ငံ၌ ဒုတိယမြောက် မျောက်ကျောက်ရောဂါ ကူးစက် ဖြစ်ပွားကြောင်းနှင့် နောက်ထပ် ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုကို တားဆီးရန် အရှိန်မြှင့်စောင့်ကြည့်မှုများ ပြုလုပ် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကျန်းမာရေး ဝန်ကြီးဌာနက ဩဂုတ် ၂၃ ရက် တွင် ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ သည်။

ဒုတိယမြောက်မျောက်ကျောက် ရောဂါကူးစက် ဖြစ်ပွားသည့် ရောဂါကူးစက်မှု ဗဟိုချက်ဖြစ်သော ကွန်ဒိုဒိုမိုကရက်တစ် သမ္မတနိုင်ငံ သို့ ခရီးသွားမှတ်တမ်းရှိသည့် ခရီးထေရပ်ကားယာဉ်မောင်းတွင် တွေ့ရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ကျန်းမာ ရေးဝန်ကြီးဌာန တာဝန်ရှိသူ

ဒေဘိုရာဘာရာဆာကပြောသည်။ ရောဂါကူးစက်ဖြစ်ပွားသည့် လူနာကို သီးသန့်ခွဲခြားထား ကြောင်း ၎င်းက ဆက်ပြောသည်။ ထို့ပြင် ဇူလိုင် ၃၀ ရက်တွင် ပထမဆုံး မျောက်ကျောက်ရောဂါ ကူးစက် ဖြစ်ပွားကြောင်း ကြေညာပြီး နောက်ပိုင်း ထိတွေ့ဆက်ဆံသူ ပေါင်း ၂၈ ဦးကို ၂၁ ရက်ကြာ စောင့်ကြပ် ကြည့်ရှုမှုများ ပြုလုပ် ပြီး ရောဂါလက္ခဏာများပြသခြင်း မရှိတော့သည့်အတွက် လွတ်လပ် စွာ သွားလာခွင့်ပြုလိုက်ကြောင်း ဘာရာဆာက ပြောသည်။

လက်ရှိအချိန်အထိ မျောက် ကျောက်ရောဂါ ကူးစက်ဖြစ်ပွားမှု ရှိ မရှိ စစ်ဆေးရန်အတွက် ဓာတ်ခွဲ ခန်းသို့ နမူနာ ၄၂ ခုကို ပို့ဆောင်

ထားကြောင်း၊ ယင်းတို့အနက် နမူနာ ၄၀ မှာ ရောဂါပိုးမရှိကြောင်း စစ်ဆေးတွေ့ရှိသည်ဟု ဆို သည်။

နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ ဆိပ်ကမ်း

အသီးသီးမှခရီးသွား ၄၂ ခုကို ဦး ကို ရောဂါပိုးကူးစက်ခြင်း ရှိ မရှိ စစ်ဆေးပြီးဖြစ်ကြောင်း ဘာရာဆာက ပြောသည်။ ဆင်ဟွာ



မာလီနိုင်ငံ၌ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ နိုင်ငံတော်အဆင့် အရေးပေါ်အခြေအနေကြေညာ

ဘာမာကို ဩဂုတ် ၂၄ မာလီနိုင်ငံ၌ မကြာသေးမီရက်များအတွင်း မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှု ကြောင့် ရေကြီးရေလျှံမှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့သဖြင့် မာလီကြားဖြတ်အစိုးရ အဖွဲ့က သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ နိုင်ငံတော်အဆင့် အရေးပေါ် အခြေအနေထုတ်ပြန်ချက်ကို ဩဂုတ် ၂၃ ရက်တွင် ကြေညာခဲ့သည်။

မာလီနိုင်ငံတွင် မိုးရာသီစတင်ချိန် ဇွန်လမှစ၍ တစ်နိုင်ငံလုံး အတိုင်းအတာဖြင့် အိမ်ထောင်စု ၇၀၇၇ ခန့် ရေနစ်မြုပ်ခဲ့ပြီး လူပေါင်း ၄၇၃၇၄ ဦး အိုးမဲ့အိမ်မဲ့ဖြစ်ခဲ့ကြောင်း ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဖော်ပြထားသည်။ ဩဂုတ် ၂၃ ရက်က ကျင်းပသည့် အစိုးရအဖွဲ့ အစည်းအဝေးအပြီး ထုတ်ပြန်ခဲ့သည့် အိမ်နံ့အရ ကြားဖြတ်သမ္မတ အက်စီမိုဂီအီတာက သဘာဝဘေးအတွက် စီအက်ဂီအေဖရန့်စ် လေးဘီလီယံ (အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၆ ဒသမ ၈ သန်းခန့်) ကို သုံးစွဲရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့သည်။ ဆင်ဟွာ



ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ၌ ရေကြီးမှုကြောင့် ၁၈ ဦးသေဆုံး

ဒါကာ ဩဂုတ် ၂၄ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ၌ ရေကြီးမှုကြောင့် သေဆုံးသူ ၁၈ ဦးရှိသည်ဟု အာဏာပိုင်များက ဩဂုတ် ၂၄ ရက်တွင် ပြောသည်။ နိုင်ငံအတွင်း ခရိုင် ပေါင်း ၆၄ ခုအနက် ၁၁ ခုတွင် ရေကြီးရေလျှံမှုများဖြစ်ပေါ်ပြီး လူပေါင်း ငါးသန်းနီးပါး ရေလွှမ်းမိုးဒဏ်ခံစားခဲ့ရသည်ဟု သဘာဝဘေးစီမံခန့်ခွဲမှု နှင့် ကယ်ဆယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနအောက်ရှိ အမျိုးသားသဘာဝဘေး တုံ့ပြန်မှုစင်တာ၏ အစီရင်ခံစာအရ သိရသည်။

ရေလွှမ်းမိုးမှုဒဏ်ခံ ခရိုင် ခုနစ်ခုမှ ၁၈ ဦး သေဆုံးခဲ့သည်ဟု အစီရင် ခံစာအရ သိရသည်။ ရာသီအလိုက်မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှုကြောင့် ရေကြီးမှုများဖြစ်ပေါ်ကာ အိန္ဒိယနယ်စပ်ရှိ တောင်ကုန်းများမှ ရေများ တက်လာခြင်းကြောင့် လမ်းများပျက်စီးသွားသဖြင့် အာဏာပိုင်များသည် နိုင်ငံအရှေ့တောင်ပိုင်းနှင့် မြောက်ပိုင်းခရိုင်အချို့တွင် ရိက္ခာပေးပေးပို့ ရန် ရန်ကန်နေရဆဲဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် ရေကြီးမှုကြောင့် မြောက်ပိုင်းနှင့် အရှေ့တောင်ပိုင်းဒေသ နေရာအနှံ့အပြားရှိ နေအိမ်များနှင့် သီးနှံများ ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ရသည်။ ဆင်ဟွာ

အကြမ်းဖက်မှုပျောက်ရေးအတွက်ပြည်သူ့အသိပေးနှိုးဆော်ချက်

- ၁။ ပြည်သူ့အတွက်ဟု သုံးနှုန်း၍ ရဟန်းသံဃာများ၊ ဆရာ၊ ဆရာမများ အပါအဝင် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပြည်သူ့ကိုယ်စားပြုတော်လှန်ရေးအဖွဲ့ဝင်များကို CRPH ၊ NUG ၊ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အုပ်စုများက ဥပဒေမဲ့ကျူးလွန်နေသည်။
- ၂။ မြိမ်းခြောက်၊ လှည့်ပတ်၊ အဖျက်အမှောင်လုပ်ရပ်များ လုပ်ဆောင်နေသည့် CRPH ၊ NUG ၊ PDF အကြမ်းဖက်သမားများကို အားပေးမှု ထောက်ခံမှု၊ ကူညီထောက်ပံ့မှု မပြုခြင်းသည် ပြည်သူ့လူထု၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်ကို ကာကွယ်ပေးခြင်းဖြစ်သည်။
- ၃။ ယင်းတို့၏ လက်နက်/ခဲယမ်း ကိုင်တွယ်သယ်ဆောင်မှုနှင့် အကြမ်းဖက် သမားတို့၏ သတင်းကို လျှို့ဝှက်ပေးခြင်းသည် အပြစ်မဲ့ပြည်သူများ၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်ကို ကာကွယ်ပေးခြင်းဖြစ်သည်။

ကရင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစောမြင့်ဦး စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများအား ကြည့်ရှု

ဘားအံ ဩဂုတ် ၂၄
ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများ၌ ဩဂုတ် ၂၄ ရက်နေ့ကပိုင်းက စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေး လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများကို ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစောမြင့်ဦးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးသည်။ (ယာဝုံ)

ဦးစောမြင့်ဦးသည် ဘားအံမြို့နယ် ရဲသာရွာသစ်အမှတ်(၂၀) အခြေခံပညာ မူလတန်းကျောင်း၊ ရဲသာကျေးရွာအမှတ်(၁၉) အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်း၊ ကစေကစင်ကျေးရွာ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း (၃)၊ တော်ပုံကျေးရွာ အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်း(၃)၊ နှဲရင်းကျေးရွာ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းနှင့် အဆိုပါအထက်တန်းကျောင်းတွင် တွဲဖက်ဖွင့်လှစ်ထားသော စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး အထက်တန်းကျောင်းတို့တွင် ပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ၊ ပြည်သူများ စုစုပေါင်းအင်အား ၁၀၀၀ ကျော်ဖြင့် အမှိုက်များရှင်းလင်းခြင်း ဖယ်ရှားခြင်း

နှင့် ရေမြောင်းများ ရေစီးရေလာကောင်းမွန်စေရေး ဆောင်ရွက်နေမှုများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးသည်။ ထို့အတူ အဆိုပါကျောင်းများ၌ စာသင်ခန်း၊ စာသင်ဆောင်၊ ပရိဘောဂ၊ သင်ထောက်ကူပစ္စည်းများ၊ သန့်စင်ခန်းများ ပြည့်စုံလုံလောက်မှု ရှိ မရှိ လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်အတွင်း ဇူလိုင်လ တတိယပတ်နှင့် ဩဂုတ်လအစောပိုင်းတို့တွင် ရေကြီးနစ်မြုပ်ပျက်စီးခဲ့သည့် တော်ပုံကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းရှိ မိုးစပါးများ ပြန်လည်စိုက်ပျိုးနေမှုအခြေအနေကို ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့ သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေးသည်။

ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် ရေကြီးရေလျှံမှုကြောင့် ထိခိုက်သွားသော လှိုင်ကမ္ဘာကျေးရွာအုပ်စု တောင်သူဦးဟုတ်စိန်၏ မိုးစပါးမျိုးစေ့ထုတ်စိုက်ခင်းတွင် တောင်သူများစုပေါင်း၍ သဘာဝမြေဩဇာနှင့် ယူရီးယားဓာတ်မြေဩဇာ အကျေးကျေးရာစပ်ကြပ်ပတ်ခြင်း ကွင်းသရုပ်ပြပွဲနှင့် ကော့တမ္ဘာလီနန်းကျေးရွာတွင် ရေကြီးနစ်မြုပ်မိုးစပါးစိုက်ခင်း



များကို ပြည်နယ်စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာန၊ အမှတ်(၂၀)စက်မှုလယ်ယာစခန်း (ဘားအံမြို့)မှ ထွက်ခွာကြီးများနှင့် တောင်သူများ၏ လက်တွန်းထွန်းစက်ငယ်များဖြင့် စုပေါင်းထွန်းယက်နေမှု အခြေအနေများကို ကြည့်ရှုအားပေးကာ တောင်သူများနှင့် တွေ့ဆုံပြီး ရေကြီးနစ်မြုပ်မိုးစပါးများ အမြန်ဆုံး ပြန်လည်ကုစားထွန်းယက်စိုက်ပျိုးနိုင်ရေး လိုအပ်သော မျိုးစပါးများကို အမြန်ဆုံးဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရေး တာဝန်ရှိသူများအား မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယမြို့တော်ဝန် ဦးမောင်မောင် မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် ရေကြီးရေလျှံဖြစ်ပေါ်နေမှု အခြေအနေများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၄
နေပြည်တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယမြို့တော်ဝန် ဦးမောင်မောင်သည် ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၂၄ ရက်နေ့ကပိုင်းက ကော်မတီဝင် ဦးထွန်းထွန်း၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ စမ်းသပ်မြို့နယ် သပြေကုန်းရပ်ကွက်ရှိ ရေကြီးရေလျှံဖြစ်ပေါ်သည့် နေရာများကိုလည်းကောင်း၊ ဖျဉ်းမနားမြို့ရှိ ၈၅ တံတား၊ ၆ လမ်းတံတားနှင့် ၉ လမ်းတံတား၊ ဘောကသီရိကားဝင်းအတွင်းနှင့် ကျောက်ချက်တံတားအနီး ချောင်းရေမြင့်တက်မှုကြောင့် ရေကြီးရေလျှံဖြစ်ပေါ်သည့်နေရာများကို လည်းကောင်း၊ ဧယျာသီရိမြို့နယ်ရှိ အေးမြင့်



သယံဇာတများနှင့် ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ် သီရိမဏ္ဍိုင်လမ်းမကြီးတစ်လျှောက် မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် ရေကြီးရေလျှံဖြစ်ပေါ်နေမှု အခြေအနေများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယမြို့တော်ဝန်နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် မိုးရွာသွန်းမှုများပြား၍ ရေစီးဆင်းမှုများပြားခြင်း၊ ရေမြောင်းများကျဉ်း၍ ရေစီးဆင်းမှုမရှိခြင်းများဖြစ်ပေါ်ပြီး ကားလမ်းမပေါ်သို့ ရေများကျော်၍ရောက်ခြင်း၊ သန့်စင်မှုများ တင်ကျန်ခြင်းတို့ ဖြစ်ပေါ်သဖြင့် နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီမှ လုပ်သားများဖြင့် ရေမြောင်းများရှင်းလင်းခြင်း၊ လမ်းဘေးရှိ ချွန်နယ်နှင့် အမှိုက်များရှင်းလင်းခြင်း ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လုပ်ငန်းများ

အမြန်ပြုစီမံဆောင်ရွက်ကြရန်နှင့် ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းစေရေး ဂရုပြုဆောင်ရွက်ကြရန်တို့ကို မှာကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ဥက္ကဋ္ဌသီရိမြို့နယ်ရှိ စက်စက်ယိုချောင်းသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှု စစ်ဆေးပြီး ချောင်းအတွင်း ရေစီးရေလာကောင်းမွန်စေရေးနှင့် အမှိုက်များမရှိစေရေးအတွက် ရှင်းလင်းခြင်း လုပ်ငန်းများ အလေးထားဆောင်ရွက်ရန်၊ ရေတိုက်စားမှုကြောင့် လမ်းများ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများ မဖြစ်ပေါ်စေရေး ဂရုပြုစောင့်ကြည့်ရန်၊ လမ်းဘေးရှိ မြက်များ၊ ချွန်နယ်များနှင့် အမှိုက်များ အမြဲမပြတ် ရှင်းလင်းရန်တို့ကို တာဝန်ရှိသူများအား မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

၂၀၂၄ ခုနှစ် ပဉ္စမအကြိမ် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော်အကြို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအားကစားပွဲတော်ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၂၄
၂၀၂၄ ခုနှစ် ပဉ္စမအကြိမ်အမျိုးသားအားကစားပွဲတော်အကြို ရန်ကုန်

တိုင်းဒေသကြီး အားကစားပွဲတော်ကို စက်တင်ဘာ ၁၄ ရက် မှ ၂၄ ရက်အထိ အားကစားနည်းပဉ္စမအကြိမ်မြောက် အမျိုး

သား အားကစားပွဲတော်တွင် အောင်မြင်မှုရရှိရေးနှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအားကစားပွဲတော်တွင် အားကစားပြိုင်ပွဲများအောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ကြိုတင်ပေးစီမံညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ဩဂုတ် ၂၂ ရက်က ညနေပိုင်းက တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့မှ အစည်းအဝေးခန်းမ(၃)၅၂ ပြုလုပ်သည်။

ယင်း အစည်းအဝေးတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအားကစားနှင့် ကာယပညာကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ တိုင်းဒေသကြီး လူမှုရေးရာဝန်ကြီး ဦးဌေးအောင်က ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း အားကစားလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်အားကစား ပြိုင်ပွဲများတွင် အောင်မြင်မှုရရှိစေရန် အားကစားကိုစိတ်ပါဝင်စားပြီး အမှန်တကယ် ဆောင်ရွက်နိုင်သည့် သူများဖြင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအားကစားနှင့် ကာယပညာကော်မတီကို လည်းကောင်း၊ သက်ဆိုင်ရာ အားကစားနည်းအလိုက် ဆပ်ကော်မတီများကို လည်းကောင်း ဖွဲ့စည်းပေးခဲ့ကြောင်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အမျိုးသားအားကစားပွဲတော်တွင် ခရိုင်ပြိုင်ပွဲများ ကျင်းပ ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ထိုမှ တစ်ဆင့် လက်ရွေးစင်အားကစားသမားများကို စိစစ်ရွေးချယ်ကာ အောက်တိုဘာလမှစ၍ စခန်း

သွင်းလေ့ကျင့်မှုများ ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ (အောက်ခံပုံ)

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အားကစားပွဲတော်တွင် ပြေးခုန်ပစ်၊ ဘတ်စကက်ဘော၊ ကြက်တောင်၊ ဘီလီယက်နှင့် စနူကာ၊ လက်ဝှေ့ကာယပညာနှင့် ကာယကြံ့ခိုင်မှု ခရစ်ကတ်၊ ဘောလုံး၊ ဖူဆယ်၊ ဂေါက်သီး၊ ဂျူဒို၊ ကရာတေး၊ ပိုက်ကော့ခြင်း၊ ရေကူး၊ စားပွဲတင်တင်းနစ်၊ တိုက်ကွမ်ဒို၊ တင်းနစ်၊ ရိုးရာခြင်းလုံး၊ မြန်မာ့သိုင်း၊ ဘော်လီဘော၊ ဗိုလီနစ်၊ အလေးမ၊ ဇူဂူနှင့် မသန်စွမ်းအားကစားတို့ ပါဝင်မည်ဖြစ်သည်။

ဆန်းကျော်ဦး (ပြန်/ဆက်)





ပုပ္ဖားတောင်ဥယျာဉ်ထဲက တောင်ပေါ်တောင်ရွာလေးဆီ လည်ပတ်မယ်

ယဉ်လာဒ်၊ ဓာတ်ပုံ- KoHtetBaganTaxi / The Unlock Travels

မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ တစ်ခုတည်းသောနဲ့ ပထမဦးဆုံး ဘူမိဥယျာဉ်တစ်ခုဖြစ်တဲ့ ပုပ္ဖားတောင်အမျိုးသားဘူမိဥယျာဉ်နယ်မြေထဲက တောင်ပေါ်တောင်ရွာလေးဆီကို သွားရောက်လည်ပတ်နိုင်စေဖို့ ဒီတစ်ပတ်ရဲ့ ခရီးသွားလမ်းညွှန်အနေနဲ့ ဖော်ပြပေးချင်ပါတယ်။

အညာမြေရဲ့ အိုအေစစ် အညာမြေရဲ့အိုအေစစ်လို့ တင်စားထားရတဲ့ ပုပ္ဖားတောင်အမျိုးသားဘူမိဥယျာဉ်ရဲ့ ဘူမိရုပ်သွင်ဟာ ထူးခြားလှတဲ့ နေရာတစ်ခုလို့ဆိုရပါတယ်။ လက်ရှိမှာတော့ “အမျိုးသားဘူမိဥယျာဉ်” အနေနဲ့ ဖွင့်လှစ်ထားပြီး အဲဒီကနေမှ ကမ္ဘာ့အသိအမှတ်ပြု UNESCO Geopark အဆင့်အထိ ရောက်ရှိအောင် ကြိုးစားသွားမယ်လို့ ပုပ္ဖားတောင် အမျိုးသားဘူမိဥယျာဉ်ရဲ့ တာဝန်ရှိသူက ပြောပြပါတယ်။

ပုပ္ဖားတောင် အမျိုးသားဘူမိဥယျာဉ်ကို ၂၀၂၄ ခုနှစ် မတ် ၂၀ ရက်မှာ စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပါတယ်။ ဘူမိဥယျာဉ် အကျယ်အဝန်း ၈၇၀၀၀ ကျော်ရှိပြီး ဘူမိနယ်မြေ (Geosite) ပေါင်း ၁၅ ခုနဲ့ ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ထားပါတယ်။ ဒီဘူမိနယ်မြေပေါင်း ၁၅ ခုထဲမှာ တောင်ပေါ်တောင်ရွာလေးအပါအဝင် ဖြစ်ပါတယ်။

သမိုင်းအမွေအနှစ်တွေရှိတဲ့နေရာ ပုပ္ဖားဆိုတာ ဒေသခံတွေရဲ့ ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှုတွေ၊ ယဉ်ကျေးမှုတွေ ထုံးတမ်းအစဉ်အလာတွေ အစရှိတဲ့ သမိုင်းဆိုင်ရာ ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်တွေ တည်ရှိတဲ့ နေရာတစ်ခုလို့ ဆိုရပါတယ်။ ပုဂံနဲ့ပုပ္ဖားက ခွဲခြားမရအောင် ပြည်တွင်းပြည်ပ ခရီးသွားတွေရဲ့ လာရောက်လည်ပတ်ကြတဲ့နေရာတစ်ခု ဖြစ်ပါတယ်။

“ပုပ္ဖားကို ရောက်ရင် ဘုရားဖူးစရာပဲ ရှိတယ်လို့ ထင်မှတ်ထားကြတယ်။ တကယ်တော့ ပုပ္ဖားမှာ လည်ပတ်လေ့လာစရာတွေများပါတယ်။ အခု ပုပ္ဖားတောင် မီးတောင်ချိုင့်ဝှမ်း အလယ်ထဲမှာရှိတဲ့ တောင်ပေါ်တောင်ရွာလေးဆိုရင် အလွန်သာယာလှပါတယ်။ ရှမ်းပြည်ရောက်နေတဲ့ခံစားမှုမျိုး မြူတွေတိမ်စိုင့်တွေနဲ့ လှပတဲ့ရွာလေးတစ်ရွာပါ။ ဒေသခံတွေကလည်း ဖော်ရွေပျူငှာကြပါတယ်”လို့



“ပုပ္ဖားကိုရောက်ရင် ဘုရားဖူးစရာပဲရှိတယ်လို့ ထင်မှတ်ထားကြတယ်။ တကယ်တော့ ပုပ္ဖားမှာ လည်ပတ်လေ့လာစရာတွေများပါတယ်။ အခုပုပ္ဖားတောင် မီးတောင်ချိုင့်ဝှမ်းအလယ်ထဲမှာရှိတဲ့ တောင်ပေါ်တောင်ရွာလေးဆိုရင် အလွန်သာယာလှပါတယ်။ ရှမ်းပြည်ရောက်နေတဲ့ခံစားမှုမျိုး မြူတွေတိမ်စိုင့်တွေနဲ့ လှပတဲ့ရွာလေးတစ်ရွာပါ။ ဒေသခံတွေကလည်း ဖော်ရွေပျူငှာကြပါတယ်”

ပေါ်တော့ ခရီးသွားအလားများပါတယ်။ တောင်ပေါ်ရွာလေးဆီတော့ အသွားများက တာဝန်ရှိသူက စာရေးသူကို ဆိုပါတယ်။ မိုးတွင်းပိုင်းနဲ့ ဆောင်းတွင်းကာလတွေဆို ပုပ္ဖားကို သွားရောက်လည်ပတ်သင့်တဲ့ကာလပါ။ အဲဒီအချိန်က အလှပဆုံးအချိန်တွေလို့ ပြောလို့ရပါတယ်။ လို့ ပုဂံဒေသခံ Taxi ပြေးဆွဲခေးတဲ့ ကိုထက် (ပုဂံ)က စာရေးသူကို ပြောပြပါတယ်။

စကားဝါပန်းတို့ငှာနေ စကားဝါပန်းတို့ငှာနေလို့ တင်စားရတဲ့ ပုပ္ဖားဒေသမှာ မာလကသီး၊ ပိန္နဲသီး၊ နဂါးမောက်သီးစတဲ့ ဒေသထွက်သီးနှံတွေ၊ ပန်းတွေ၊ ပျိုးပင်ခြံတွေ ပေါများလှပါတယ်။ အညာမြေရဲ့အိုအေစစ်လို့ တင်စားရတဲ့ ပုပ္ဖားတောင်မကြီးအောက်ခြေမှာ ရှိတဲ့ တောင်ပေါ်ရွာခရီးစဉ်ကို ခရီးစဉ်ဒေသ အသစ်အနေနဲ့ ဩဂုတ် ၂၀ ရက်မှာ စတင် သွားရောက်လည်ပတ်ကြမှာဖြစ်ပါ

တာဝန်ရှိသူက စာရေးသူကို ဆိုပါတယ်။ တောင်ပေါ်တောင်ရွာလေးက ပုပ္ဖားတောင်မကြီးရဲ့ မီးတောင်ချိုင့်ဝှမ်းအတွင်း တည်ရှိနေပြီး စိုက်ပျိုးရေးကို အဓိကထားလုပ်ကိုင်တဲ့ကျေးရွာဖြစ်ပါတယ်။ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ပန်းတောင်း မြို့နယ်တောင်ပေါ်(တောင်) ကျေးရွာ အုပ်စုမှာရှိပြီး အများစုကတော့ တောင်ပေါ်ရွာလို့ ခေါ်ကြပါတယ်။

ဤသို့ ပီသသောတွေများစွာရှိလှတဲ့ ပုပ္ဖားတောင်ဒေသ၊ စကားဝါပန်းတို့ပွင့်လန်းရာမြေ၊ အညာမြေရဲ့ အိုအေစစ်မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ ပထမဦးဆုံး ဘူမိဥယျာဉ်တစ်ခုဖြစ်တဲ့ ပုပ္ဖားတောင် အမျိုးသားဘူမိဥယျာဉ်နယ်မြေထဲက တောင်ပေါ်တောင်ရွာလေးဆီကို သွားရောက်လည်ပတ်နိုင်စေဖို့ ရေးသားဖော်ပြလိုက်ရပါတယ်။ ။

အရွယ်မရောက်သေးသူငယ်တို့ အုပ်စိုက်ရေးအဖွဲ့အစည်း... အကြောင်းကြားစာ... (အုပ်စိုက်ရေးအဖွဲ့အစည်း အဖွဲ့ဝင်အရင်းအမြစ်အဖွဲ့အစည်း)

ပျောက်ဆုံးကြောင်း... ဦးကောင်းမြတ်ဦး ၁၂/၈၀၀ (နိုင်)၀၇၀၅၀၀ passport number(မမှတ်မီ) မှာ ပျောက်ဆုံးသွားပါသည်...

ပတ်စ်ပို့ပျောက်... မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မြို့သစ်မြို့နယ်... ပလန်ကိုင်ငံကော့စတရိုအပ်စ်...

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းအများသိစေရန်ကြေညာခြင်း... ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်... ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်...

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ... လွိုင်သာယာမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၁)က(၁၁-၁၁) မြေကွက်အမှတ်(၆၄၇/က) စတီယာ ၁ ဝါယာ ၀၂၇၅...

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန်... ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ တောင်ကြားလမ်းမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၃)၊ မြေကွက်အမှတ်(၃)ရ(၁)၊ စတီယာ ၀ ဝါယာ ၀၄၀...

ပတ်စ်ပို့ပျောက်... မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးမြို့နယ်၊ အိုင်ခေကျေးရွာအုပ်စု... ကျေးရွာနံပါတ် ၆၀/နမန (နိုင်) ၂၀၀၅၀၀...

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်... ယာဉ်အမှတ်(74W/90267) Honda Click-125... ယာဉ်လက်ဝယ်ရရှိသူ N.C.X Myanmar Co, Ltd မှ ကမ-၃ ပျောက်မိတ္တူ လျှောက်ထားလာပါသည်...

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း... ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ သာယာဝတီခရိုင်၊ သာယာဝတီမြို့နယ်... ကျောက်တောင်ရွာရွာနံပါတ်(၉၂-၀၄၀၀၀) အမှတ်(၄၆၆) မိုးလင်းရွာစုအဖွဲ့...

အများသိစေရန်ကြော်ငြာခြင်း... မိခင်အိမ်ထောင်ရေး(NBN-၀၁၀၄၀၀)အမည်ပေးရန်... ၃-B မြေကွက်အမှတ်438 M/4/A ၀ ဝါယာ ၂၂၇၀ စတီယာ ၀ ဝါယာ ၀၃၀...

ပတ်စ်ပို့ပျောက်... မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးမြို့နယ်၊ အိုင်ခေကျေးရွာအုပ်စု... ကျေးရွာနံပါတ် ၆၀/နမန (နိုင်) ၂၀၀၅၀၀...

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းအများသိစေရန်ကြေညာခြင်း... ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်... ရတနာအိမ်ထောင်ရေးအဖွဲ့အစည်း၏အဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့အစည်း...

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း... ယခင်အိမ်ထောင်ရေး(၉၂-၀၄၀၀) မြေကွက်အမှတ်(၃)ရ(၁)၊ စတီယာ ၀ ဝါယာ ၀၄၀... မြေကွက်အမှတ်(၃)ရ(၁)၊ စတီယာ ၀ ဝါယာ ၀၄၀...

ပတ်စ်ပို့ပျောက်... မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးမြို့နယ်၊ အိုင်ခေကျေးရွာအုပ်စု... ကျေးရွာနံပါတ် ၆၀/နမန (နိုင်) ၂၀၀၅၀၀...

ဖောင်အမည်မှန်... မော်လမြိုင်မြို့၊ အထက(၁)။ Grade-9 တန်းမှ မိန်းကလေးဖြစ်၍ ဖောင်အမည်မှန်မှာ ယခင်ယန်းလင်းမောင်... ဖောင်အမည်မှန်မှာ ဦးသန်းဝင်းမောင်...

ဖောင်းကြွပျောက်... ယာဉ်အမှတ် 1N/7149 ၏ ဖောင်းကြွပါတ်ပြား ပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်... ဖောင်းကြွပါတ်ပြား ပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်...

ဖောင်းကြွပျောက်... ယာဉ်အမှတ် 1TLR/1033 ၏ ဖောင်းကြွပါတ်ပြား ပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်... ဖောင်းကြွပါတ်ပြား ပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်...

ဖောင်အမည်မှန်... ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ လွိုင်သာယာမြို့နယ်... ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ လွိုင်သာယာမြို့နယ်... ဖောင်အမည်မှန်မှာ ဦးသန်းဝင်းမောင်...

ဖောင်အမည်မှန်... ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ လွိုင်သာယာမြို့နယ်... ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ လွိုင်သာယာမြို့နယ်... ဖောင်အမည်မှန်မှာ ဦးသန်းဝင်းမောင်...

အများသိစေရန်ကြော်ငြာခြင်း... မိခင်အိမ်ထောင်ရေး(NBN-၀၁၀၄၀၀)အမည်ပေးရန်... ၃-B မြေကွက်အမှတ်438 M/4/A ၀ ဝါယာ ၂၂၇၀ စတီယာ ၀ ဝါယာ ၀၃၀...

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်... ယာဉ်အမှတ် 4K/1370 ယာဉ်လက်ဝယ်ရရှိသူ ဦးစောသန်း ၉/၀၀၀၃ နိုင်ငံတော်အဖွဲ့အစည်း (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်...

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း... ယာဉ်အမှတ် 65W/23638 Yunde 110 M/C ယာဉ်လက်ဝယ်ရရှိသူ ဒေါ်အေးအေးအိမ် ၅/၀၈၃ (နိုင်) ၀၀၈၃၇၈ က (ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်...

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း... ယာဉ်အမှတ် 82W/ 58650 Honda Click 150 M/C ယာဉ်လက်ဝယ်ရရှိသူ ဒေါ်ဖြူဖြူအိမ် ၅/၀၈၃ (နိုင်) ၀၀၈၃၇၈ က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်...

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း... ယာဉ်အမှတ် 68W/ 25421 Yamaha 125 ယာဉ်လက်ဝယ်ရရှိသူ Pde Starline Co.,LTD က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်...

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း... ယာဉ်အမှတ် 38W/97329 Honda Click 110 M/C ယာဉ်လက်ဝယ်ရရှိသူ မိုးဝင်းစိန်အိမ် ၉/၀၀၀၃ (နိုင်) ၂၂၇၀၀၀ က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်...

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်... ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ကျောက်တောင်မြို့နယ်... ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ကျောက်တောင်မြို့နယ်... ကျောက်တောင်မြို့နယ်၊ ကျောက်တောင်မြို့နယ်... ကျောက်တောင်မြို့နယ်၊ ကျောက်တောင်မြို့နယ်...

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၉) ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ စနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- (ဂ) ပြည်သူလူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။

၂။ စီးပွားရေး

- (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
- (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အား

- ကို မထွိုင်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ကာ ပို့ကုန်ကဏ္ဍဖြင့်တင်ရေး။
- (ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီ ဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံစိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက်အတိုင်း ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖူလုံမှုမှသည် ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည့်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။

၃။ လူမှုရေး

- (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မြင့်မားတိုးတက်စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူပြု ပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူအားလုံး အကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များ အနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး ဗလငါးတန်နှင့် ပြည့်စုံသောလူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

❖ ပြည်ထောင်စုကြီးငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် NCA လမ်းကြောင်းအတိုင်း လျှောက်လှမ်းခြင်းသာလျှင် မိမိတို့အားလုံးမျှော်လင့်ထားသည့် အေးချမ်းသာယာသောနိုင်ငံတော်ကြီးကို တည်ဆောက်နိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးကို ဖော်ဆောင်ရာတွင် ပြည်ပစွက်ဖက်မှုနှင့် ပြည်တွင်းပမာဏကင်းကင်းဖြင့် တိုင်းရင်းသား ညီအစ်ကိုအချင်းချင်း ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်အရင်းခံကာ နိုင်ငံရေးနည်းလမ်းအရ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးအပြောချင်းဖြင့်သာ အောင်မြင်နိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၁၅ ရက်နေ့တွင် ကျရောက်သော (၄၉) နှစ်မြောက် ရခိုင်ပြည်နယ်နေ့အခမ်းအနားသို့ ပေးပို့သည့်သဝဏ်လွှာမှ ကောက်နုတ်ချက်)

ပရိမီယာလိဂ်ပွဲစဉ် (၂) တွင် မန်ယူကို အကြိတ်အနယ်ကစားပြီး နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် ဘရိုက်တန်အနိုင်ရ

ပရိမီယာလိဂ်ပွဲစဉ် (၂) မှ ဩဂုတ် ၂၄ ရက် ည ၆ နာရီက ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့သည့် ဘရိုက်တန်နှင့် မန်ယူအသင်းပွဲစဉ်တွင် ဘရိုက်တန်အသင်းက အကြိတ်အနယ်ကစားပြီး နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။ ဘရိုက်တန်အသင်းသည် မန်ယူအသင်းထက်သာလွန်သည့် ကစားဟန်နှင့် ထက်မြက်သည့် တိုက်စစ်ကိုပြသနိုင်ခဲ့ပြီး အရေးပါသည့် နိုင်ပွဲကို

ဖော်ဆောင်နိုင်ခဲ့သည်။ ပွဲချိန် ၃၂ မိနစ်တွင် မိတီမာ၏ ဖန်တီးမှုကို ဝဲလ်ဘတ် အဆုံးသတ်သွင်းယူနိုင်ခဲ့သည့်အတွက် ဘရိုက်တန်အသင်း ဦးဆောင်ဂိုးရရှိခဲ့သည်။ ထို့နောက် မန်ယူအသင်းကလည်း ချေပဂိုးရရှိရေး ကြိုးစားလာခဲ့ရာ ပွဲချိန် မိနစ် ၆၀ တွင် ရရှိခဲ့ပြီး စာမျက်နှာ ၁၅ ကော်လံ ၁ ❖



ရတနာပုံအသင်းနှင့် ဒဂုံစတားယူနိုက်တက်အသင်း ယှဉ်ပြိုင်ပွဲ။

MNL ပြိုင်ပွဲတွင် ဒဂုံစတားယူနိုက်တက်နှင့် ရတနာပုံအသင်း ဒုတိယပိုင်းသွင်းဂိုးများဖြင့် သရေကျ

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၂၄ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ရာသီ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ် (၈) ဒုတိယနေ့ကို ဩဂုတ် ၂၄ ရက်က သုဝဏ္ဏကွင်း၌ ကျင်းပရာ ဒဂုံစတားယူနိုက်တက်အသင်းနှင့် ရတနာပုံအသင်း တစ်ဂိုးစီသရေကျခဲ့သည်။

ထိပ်ဆုံးငါးသင်းစာရင်းဝင် အသင်းနှစ်သင်း တွေ့ဆုံခြင်းဖြစ်ပြီး ဒုတိယပိုင်းသွင်းဂိုးများဖြင့် ဒဂုံစတားယူနိုက်တက်အသင်းနှင့် ရတနာပုံအသင်းတို့ အမှတ်ခွဲယူခဲ့သည်။ မြေစွမ်းအရ ကွာခြားမှုမရှိသလို စာမျက်နှာ ၁၅ ကော်လံ ၁ ❖

သံလွင်မြစ်ရေ ဘားအံမြို့တွင် နောက်တစ်ရက်အတွင်း စိုးရိမ်ရေမှတ်သို့ရောက်ရှိနိုင်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၄

ယနေ့မြန်မာ့စတားချိန် ညနေ ၃ နာရီခွဲအချိန် တိုင်းထွာချက်အရ သံလွင်မြစ်ရေသည် ဘားအံမြို့တွင် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ် ၂၄ ဒသမ ၆၁ ၆၀ (၇၅၀ စင်တီမီတာ) အောက် ၆၀၀၀၀ ခန့် (၁၄ စင်တီမီတာ) တွင် ရောက်ရှိနေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက်တစ်ရက်အတွင်း ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်သို့ ရောက်ရှိနိုင်သည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ဘားအံမြို့နယ်အတွင်းရှိ မြစ်ကမ်းအနီးနှင့် မြေနိမ့်ပိုင်း နေထိုင်သူများအနေဖြင့် အထူးသတိပြုနေထိုင်ကြပါရန် အကြံပြုအပ်ပါသည်။

ဗို/ဇလ

ယနေ့ သတင်းအညွှန်း

အာဖရိက ဦးချိုဒေသ၌ လူပေါင်း ၂၅ သန်းကျော် နေရပ်စွန့်ခွာ

အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPHi NUG နှင့် ၎င်းတို့၏ လက်ဝေခံများ၏ လှုံ့ဆော်၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများအား လိုက်ပါ လုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သူများအား ဖော်ထုတ်အရေးယူ

ပုပ္ပားတောင်ဥယျာဉ်ထဲက တောင်ပေါ်တောင်ရွာလေးဆီ လည်ပတ်မယ်

နိုင်ငံတကာသတင်း ၈ ၁၃ ပြည်တွင်းသတင်း ၈ ၁၅ ရွှေနိုင်ငံမြင်ကွင်းကျယ် ၈ ၁၈